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Milí čtenáři, 
astronomické léto postupuje do své
dru hé fáze a my si ho užíváme i v na-
šem městě. Běží desátý ročník Chlu-
meckého hudebního léta a první ročník
filmového léta. Díky rozvolnění opatře-
ní proti šíření korovaviru může na ob-
líbené koupaliště přijít každý a užívat si
sluníčka bez roušky. Díky tomu, že čer-
ven byl abnormálně bohatý na dešťové
mraky, se částečně snížil deficit pod-
zemní vody a vody pro zemědělství.

V květnu jsme rozdali poslední kom -
 postéry z celkového počtu 400 kusů,
a přestože jsme před pěti lety rozdali
1000 kusů, byl o ně velký zájem. Jistě
přinesou užitek v chlumeckých zahra-
dách. Nad stabilním poplatkem za lik -
vidaci odpadů se snášejí mraky. Vláda
schválila postupné zvyšování poplatku,
který je mnoho let 500 korun za tunu
uloženého odpadu na řízené skládce
a od roku 2024 bude stát již 1350 ko-
run. Ani to však nemusí být konec zdra -
žování, protože se má dostat na úroveň
likvidace ve spalovnách, a to je téměř
2000 korun. Tedy držme si klobouky
a portmonky, protože lépe už bylo, po-
jedeme z kopce. Podle mého názoru by
měla vláda spíše dotačně podpořit tu-
zemské firmy na recyklaci vytříděného
odpadu a i výzkum na toto téma.

Přes Svaz měst a obcí ČR bych chtěl
pomoci změnit zákon 361/2000 Sb.
o po zemních komunikacích. Naše pra -
covní skupina přišla s logickým návrhem
na částečnou změnu v tomto zákoně,
který by se týkal parkování vozidel v ur -
banizovaném území. Nikdo před mno-
ha lety nepočítal s tím, že bude v ulicích
dnes tolik aut, která se díky tomuto zá -
konu nikam nevejdou. V mnoha rodi-
nách již není jedno, ale minimálně i dvě
auta. Tento problém je nejenom v ČR,
ale vlastně na celém světě. Přitom zmí-
něný zastaralý zákon jasně cituje, že
stát na vozovce můžete pouze tehdy,
když zůstanou volné ještě dva pruhy po
třech metrech. V opačném případě jde
o jasný dopravní přestupek. Protože
však drtivá většina vozovek potřebnou
šíři nemá – bylo by potřeba 8,5 metrů,
není to nijak řešitelné a orgány poli-
cie většinou musí dělat hluché a slepé.
Úprava zákona by měla znít asi v tom
smyslu, že pomocí zcela nového doprav -

ního značení bude stání vozidel umož-
něno společně se sníženou rychlostí.
Toto budeme řešit přímo s Prezidiem
policie ČR. 

Rádi bychom domluvili další stano-
vené body na měření rychlosti vozidel
v intravilánu města. Toto povoluje do-
pravní inspektorát. To zdůrazňuji pro-
to, že se množí dotazy, proč městská po-
licie neměří také zrovna v „té mojí ulici“.
Tyto povolené úseky jsou protokolárně
stanovené.

Upozorňuji občany, aby si prohlédli
svoje zelené miláčky (keře, stromy a dal-
ší rostlinstvo), zda neotravují život ko -
lem jdoucím chodcům na veřejném pro -
stranství. Protože když zaprší nebo do-
konce napadnou i 2 centimetry sněhu,
stvoly a větvičky se více ohnou a v lep-
ším případě vám uzmou pokrývku hlavy,
někdy poškrábou obličej a někdy výslov -
ně brání provozu naší úklidové techni-
ky. Tedy nůžtičky do ručičky a osvoboď-
te prosím naše chodníčky. Říká se tomu
vzájemná ohleduplnost.

Během června jsme byli osobně po -
přát dvěma zajímavým osobnostem k je -
 jich úctyhodným výročím. Konkrétně
spisovateli a čestnému občanovi města
Dr. Karlovi Richtrovi do Prahy a Slávko-
vi Holasovi do Chlumce. Oba pánové
překypují záviděníhodnou energií a po -
zdravují naše čtenáře a obyvatele. Ať
jim zdravíčko slouží!

Podařil se nám lobbing v dobrém
slova smyslu. Královéhradecký kraj hla -
 sováním v zastupitelstvu schválil výjimeč -
nou dotaci pro naše obětavé hasiče –
spí  še záchranáře ve výši 400.000 korun,
jako příspěvek na nákup profesionální
akumulační vyprošťovací techniky, když
asi 190.000 zaplatíme ze svého jako pří -
lož k celkové ceně. Pro zasmání uvedu
jeden z důrazných důvodů v mé žádos -
ti: „…milí zastupitelé svého milovaného
kraje, nikdy ani vy osobně nevíte, kdy
bu dete naše chlumecké záchranáře na
svých důležitých cestách do Prahy a zpět
na D11 potřebovat!!!“ A hurá, povedlo
se. Tak ať to zařízení hoši z jednotky po-
třebují co nejméně.

V současné době jednáme se Sprá -
vou nemovitostí PČR o tom, že aktivně
pomůžeme v jednání o proinvestování
cca 2.500.000 korun na výměnu oken
na chlumeckém „Okresáku“. Snad ještě

příští rok by se mohla částečně opravit
i fasáda tohoto výrazného domu.

Na SFDI ČR (Státní fond dopravní
in frastruktury) připravujeme žádost
o do  taci na výměnu systému světel-
ných dopravních křižovatek, včetně re -
konstrukcí přilehlých chodníků. Bu-
de se jednat o investici přibližně do
10.000.000 korun. Proto zpracovává-
me podrobnou projektovou dokumen-
taci. Starý systém je již nevyhovující,
nelze měnit flexibilně časy a automo-
bilů na těchto komplikovaných křižo-
vatkách přibývá. Součástí systému bude
i světelný přechod pro chod ce od spo-
řitelny ke škole. Budeme-li úspěšní, dí-
lo začne vznikat v druhé polovině roku
2021 a dokončeno bude v první polo-
vině roku 2022.

Čtenáře i jejich známé a hlavně Chlu -
mečáky bych chtěl požádat o pomoc
v drs ném boji o konečné vítězství ve fi-
nále E.ON Energy Globe formou on-li-
ne hlasováním. Do této prestižní soutěže
jsme přihlásili naši novou polyfunkční
budovu na Klicperově náměstí – knihov -
nu s informačním centrem a učebnami
pro ZUŠ. V kategorii STAVBA jsme by-
li odbornou akademickou porotou vy-
bráni z 80 ti projektů do finále, kde se
utkáme s velkým protivníkem. Tím je
Fakultní nemocnice Olomouc s novo -
stavbou II. interní kliniky gastro entero-
logické a geriatrické. Trochu připomí-
ná boj Davida s Goliášem, protože naše
stavba byla postavena bez dotací za
20 milionů korun a soupeřova stavba
je za státní peníze v hodnotě 350 mi -
lio nů korun. Víme však z bible, kdo ko-
ho po razil. Soutěž sleduje energetické
a eko logické parametry. Prosím najděte
si ve vyhledávači „e – on soutěž energy
glo be“ a hlasujte pro nás v kategorii
STAVBA. I vy můžete vyhrát zajímavé
ceny jako let balonem, zapůjčení elek-
tromobilu apod. V říjnu celou soutěž
bude vyhlašovat v ČT 1. Tohle prosím
doporučte i svým známým. 

Užívejte dovolenou, prázdnin a tep -
lých dnů, nenechte se stále děsit „zaru -
čenými zprávami“ o koronaviru na inter -
netu a grilujte s přáteli na sto způ sobů.
Vždyť grilovat zeleninu mohou i vege-
tariáni. 

Hezké léto s krásnými prožitky
přeje

                     Ing. Miroslav Uchytil
                     starosta města

SLOVO STAROSTYVítání občánkù v Chlumci n. C.

fotografie k článku na str. 8 a 9



abychom neomezili provoz haly. Na kostele svaté Voršily po-
kračují práce na plášti věže. Zároveň jednáme intenzivně
s památkáři o zprovoznění hodin. Výhled z kopule na město
je opravdu úchvatný.

Pohled na naše město si ovšem kazíme sami odkládá -
ním směsného domovního odpadu ke kontejnerům na tří-
děný odpad či do přírody. Technickým službám a firmě svá -
žející odpad nezbývá než vše uklidit a přebrat. Tím se však
služba s odstraněním odpadu prodražuje a doplácíme na
ni my všichni. 

                                                    Mgr. Vladan Kárník
                                                    místostarosta města
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Vážení spoluobčané,
léto a čas dovolených je jistě pro všechny příjemná část roku.
V uspěchané době bývá nezbytné najít si i chvilku na odpo-
činek a rodinu. U knížky a u vody zapomenout na starosti
a strasti všedních dní ve společnosti rodiny a přátel.

Ještě před prázdninami jsme uvítali v našem městě nové
občánky. Jedenácti klukům a osmi holčičkám jsme do života
popřáli hlavně hodně zdraví a lásky svých nejbližších všech
generací. V MŠ Beruška jsme na školáky pasovali děti v ná-
mořnických stejnokrojích. Někteří už vědí, že chtějí být učite -
lem, baletkou, policistou, bagristou..., ale na ostatní volba ži-
votní cesty a povolání ještě čeká. To vycházející deváťáci už
mají jasnou představu, kam po prázdninách. Šikovné ruce
nebo další vzdělání se na cestě k dospělosti neztratí, každý
je svého štěstí strůjcem.

Podělím se i o pár informací z investic. Zastupitelé města
budou rozhodovat na základě doporučení komisí, která stu-
die na multifunkční zázemí pro skauty, hasiče a hokejbalisty
zvítězí. Ing. Zdeněk Hrouda a Ing. Pavel Kubík odvedli i vzhle-
dem k zadání nadstandardní práci a v obrazové příloze před-
stavuji jejich vizualizace zázemí Na Hatích. K realizaci je

ovšem ještě dlouhá cesta. Červnové zastupitelstvo schválilo
800 tisíc korun na projektovou dokumentaci pro renovaci
sokolovny. Cílem je získat dotaci na obnovu technické infra -
struktury a interiérů budovy. Ne všechno se ovšem daří podle
představ. Oprava akustiky, výměna topení a osvětlení ve Sla-
víčkově hale byla vypsána již na letošní prázdniny. Bohužel
se přihlásil pouze jeden zájemce a i subdodávky prací se ce-
nově vyšplhaly nad plánovaný rozpočet. Výzvu na zhotovení
díla vypíšeme tedy znovu, ovšem s realizací až na příští léto,

Slovo místostarosty

Vizualizace zázemí Na Hatích – Ing. Zdeněk Hrouda

Vizualizace zázemí Na Hatích – Ing. Pavel Kubík

Inzerce

VÝPIS Z USNESENÍ
42. ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA

konaného dne 1. 6. 2020

Rada města:

n Bere na vědomí informace o za-
vření pobočky Komerční banky a.s.
v Chlum ci nad Cidlinou.
n Schvaluje zprávu o hodnocení na -
bí  dek a zadání zakázky „Úprava vzdu -
cho  techniky v kuchyni jídelny ZŠ“ spo-
lečnosti RIKMO Pardubice I, Bílé Před -
městí, Okružní 704, IČO: 25937090.

n 15/42/20
Bere na vědomí zprávu o hodnoce-
ní nabídek na zakázku „Rekonstruk ce
oken na budově sokolovny“ a doporu -
čuje za stupitelstvu dofinancovat reali-
zaci této akce v částce 349.976,- Kč. 
n Schvaluje zadání zakázky na vy-
pracování projektové dokumentace pro
stavební povolení a realizaci stavby „Sta -
vební úpravy objektu školní jídelny a dru -
žiny“ Ing. arch. Janu Zimovi, Fügnero-
va 263, 503 51 Chlumec nad Cidlinou IV,
IČO: 15589854.

n Schvaluje poskytnutí částí pozem -
ků parc. č. 696/2 a 819/1 v k.ú. Pamět -
ník formou Smlouvy o poskytnutí po-
zemku pro zřízení zpevněné plochy na
vlastní náklady žadatele. 
n Schvaluje bezplatné umístění upou -
 távky na Muzeum hraček Stuchlíkovi
v Novém Bydžově na městském koupa -
lišti od 1. 6. do 31. 8. 2020.
n Schvaluje bezplatnou výpůjčku sá -
lu Klicperova domu dne 30. 6. 2020
(předávání vysvědčení žákům 9. tříd).
n Schvaluje spoluúčast města na po -

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
A RADY MÌSTA



nad Cidlinou“ společnosti ELTODO, a.s.,
Novodvorská 1010/14, 142 00 Praha 4,
IČO: 45274517 dle předložené cenové
nabídky.
n Schvaluje uzavření Dohody na pro -
vedení záchranného archeologického
vý zkumu formou dohledu na stavbě „Re -
kon strukce – stavební úprava místní ko -
munikace ulice Říhova v Chlumci nad
Cidlinou s Muzeem východních Čech
v Hradci Králové, Eliščino nábřeží 465/7,
IČO: 00088382 dle předloženého návrhu.
n Schvaluje jako dodavatele akce
„Diagnostika vozovky ulice Průmyslo-
vé“ firmu IMOS Brno, a.s. Brno-Černo-
vice, Černovice, Olomoucká 704/174
dle předložené cenové nabídky. 
n Schvaluje jako dodavatele a uza-
vření smlouvy o dílo na akce „Projekto-
vá dokumentace na veřejné osvětlení
chodníku podél I/11“ firmu VDI Pro-
jekt s.r.o., Třída Míru 109, 530 02 Par-
dubice, IČO: 28860080 dle předložené
cenové nabídky. 
n Schvaluje navýšení provozního pří -
 spěvku pro Dům dětí a mládeže, Chlu-
mec nad Cidlinou o částku 30.000,- Kč.
n Schvaluje bezplatné zapůjčení
piv ních setů (12 stolů a 24 ks lavic)
a laviček na sportovně-kulturní akci
„XIV. Chlu mecký triatlonek“ včetně bez-
platné přepravy materiálu (odvoz 28. 8.
2020 a zpět 31. 8. 2020). Ukládá tech-
nickým službám zajistit posekání travní-
ho porostu v prostoru konání závodu
(u starého písníku). Zároveň schvaluje
použití znaku města na tuto akci.
n Schvaluje uspořádání cyklistické
akce 12. Retech Bloudil Cup v areálu
kempu v červnu 2021 na základě před -
ložené žádosti. 

VÝPIS Z USNESENÍ 
15. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA MĚSTA
konaného dne 10. 6. 2020

Zastupitelstvo města:

n Schvaluje tajné hlasování o stano -
vení kupní ceny spoluvlastnického po-
dílu na nemovitých věcech zapsaných
na LV 1237 a LV 2559 pro k.ú. Chlu-
mec nad Cidlinou. 
n Pověřuje starostu nákupem jed-
notlivých spoluvlastnických podílů po-
zemku parc. č. 1314/1 v k.ú. Chlumec
nad Cidlinou až do výše ceny určené
tajným hlasováním. 

n Pověřuje starostu nákupem jednot -
livých spoluvlastnických podílů pozem-
ků v k.ú. Chlumec nad Cidlinou (vyjma
pozemku parc. č. 1314/1), zapsaných na
LV 2559 a jednotlivých spoluvlastnic-
kých podílů v k.ú. Chlumec nad Cidli-
nou, zapsaných na LV 1237, až do výše
ceny určené tajným hlasováním.

VÝPIS Z USNESENÍ 
16. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA MĚSTA
konaného dne 24. 6. 2020

Zastupitelstvo města:

n Bere na vědomí Územní studii
Chlumec nad Cidlinou – lokalita Z7
(Skalka II).
n Bere na vědomí Územní studii
Chlumec nad Cidlinou – lokalita R1
(Za BENZINOU).
n Bere na vědomí Územní studii
Chlumec nad Cidlinou – lokalita X4
(Pro tipovodňová ochrana plochy P72 –
lokalita Bejkovka). 
n Schvaluje, v návaznosti na usnese-
ní zastupitelstva 3/7/19 a 5/8/19, ak-
tualizovaný návrh Smlouvy o úplatném
převodu veřejné dopravní a technické
infrastruktury v lokalitě Skalka I (měs-
to Chlumec nad Cidlinou x STING in-
vestiční fond s proměnným základním
kapitálem, a.s. Třinec, Staré Město,
1. má je 540, IČO: 29017688).
n Schvaluje koupi id. 1/2 pozemků
parc. č. 1642/5, orná půda o celkové
výměře 239 m2 a 1641, ostatní plocha
o celkové výměře 348 m2 v k.ú. Chlu-
mec nad Cidlinou za cenu 100,- Kč/m2.
n Schvaluje záměr bezúplatného pře -
vodu pozemků parc. č. 1386/11 o výmě -
ře 1 m2, ostatní plocha – silnice a parc.
č. 1482/4 o výměře 1 m2, ostatní plo-
cha – silnice v obci a k.ú. Chlumec nad
Cidlinou a ukládá záměr zveřejnit.
n Schvaluje bezúplatný převod po-
zemků mezi Královéhradeckým krajem
a městem Chlumec nad Cidlinou, kdy
Královéhradecký kraj (dárce) převede
z LV 2524 v obci a k.ú. Chlumec nad
Cidlinou do vlastnictví města Chlumec
nad Cidlinou (obdarovaný) pozemky:
– parc. č. 1366/54 o výměře 7 m2,

ostatní plocha – ostatní komunikace
– parc. č. 1366/55 o výměře 493 m2,

ostatní plocha – ostatní komunikace
– parc. č. 1366/56 o výměře 251 m2,

ostatní plocha – ostatní komunikace

– parc. č. 1366/57 o výměře 191 m2,
ostatní plocha – ostatní komunikace

– parc. č. 1366/58 o výměře 266 m2,
ostatní plocha – ostatní komunikace

– parc. č. 1366/59 o výměře 212 m2,
ostatní plocha – ostatní komunikace

– parc. č. 1390/5 o výměře 13 m2,
ostatní plocha – ostatní komunikace

– parc. č. 1390/6 o výměře 1 m2, ostat-
ní plocha – ostatní komunikace.

n Schvaluje, v návaznosti na usnese-
ní 10/16/20, následující omezující pod -
mínky:
Smluvní strany tímto sjednávají bez-
úplatně k tíži obdarovaného zákaz zci-
zení, kterým se obdarovaný výslovně za-
vazuje, že po dobu 10 let ode dne
práv ních účinků vkladu vlastnického
práva do katastru nemovitostí nepřeve-
de vlast nické právo k daru třetí osobě
a o dar bude přinejmenším po tuto do-
bu řádně pečovat, užívat jej výhradně ja-
ko pozemky pod chodníky, v souladu
s veřejným zájmem, tj. zejména jej ne-
bude využívat ke komerčním či jiným
výdělečným úče lům a ani jej k takovým
účelům neposkytne.
n Schvaluje záměr bezúplatného
na bytí pozemků pod chodníkem v Pa-
lackého ulici parc. č. 1366/60 o výměře
245 m2, ostatní plocha – ostatní komuni -
kace, pozemků parc. č. 1366/61 o výmě-
ře 212 m2, ostatní plocha – ostat ní ko-
munikace a pozemků parc. č. 1366/62
o výměře 83 m2, ostatní plocha – ostat -
ní komunikace v obci a k.ú. Chlumec
nad Cidlinou.
n Bere na vědomí návrh smlouvy
o zřízení předkupního práva, zákazu
zcizení a zákazu zatížení věcí nemovi-
tých mezi Tělocvičnou jednotou Sokol
Chlumec nad Cidlinou, IČO: 70829659
a městem Chlumec nad Cidlinou a uklá -
dá místostarostovi v této věci dále jednat.
n Schvaluje záměr daru pozemků
parc. č. 820/11, 1368/12 a 1368/13
v k.ú. Chlumec nad Cidlinou, na kte-
rých je stavba silnice I/11 a ukládá od-
boru správy majetku a investic záměr
zveřejnit.
Schvaluje záměr přijetí daru pozemků
parc. č. 1403/11 a 1456/8 v k.ú. Chlu-
mec nad Cidlinou, na kterých je stavba
chodníku a místní komunikace ve vlast -
nictví města Chlumec nad Cidlinou. 
n Schvaluje záměr koupě části po -
zem ku parc.č. 373/147, trvalý travní po -
rost o výměře cca 4.775 m2 v k.ú. Chlu -
mec nad Cidlinou s cenou 150,- Kč/m2.
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řádání Oblastního kola národního šam -
pionátu mažoretek NBTA v roce 2021.
n Schvaluje poskytnutí jednorázo-
vých volných vstupů na koupaliště okol -
ním základním školám včetně chlumec-
ké základní školy (odměna pro vybrané
žáky) maximálně v počtu žáků navště-
vujících jednotlivé školy. 

VÝPIS Z USNESENÍ 
43. ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA

konaného dne 3. 6. 2020

Rada města:

n Schvaluje dodatek č. 1 ke Smlouvě
o dílo na provedení stavby „Rozlučková
síň“ (město Chlumec nad Cidlinou x
STAVTE, s.r.o., Chlumec nad Cidlinou IV,
Boženy Němcové 37, IČO: 28790740). 
n Ruší výběrové řízení na akci „Sta-
vební úpravy víceúčelové sportovní haly“
a ukládá oddělení investičního rozvo-
je zadat nové výběrové řízení s realizací
v roce 2021.
n Schvaluje zadání zakázky na zpra -
 cování projektové dokumentace splaš ko   -
vé kanalizace a ČOV pro vydání spo  le č -
 ného povolení liniové stavby a projekto vé
dokumentace splaškových kanalizač-
ních přípojek pro vydání hromadného
územ ního rozhodnutí na akci „LUČI -
CE – splašková kanalizace s výtlakem
na ČOV Chlumec n. C., PAMĚTNÍK –
splašková kanalizace a ČOV“ společ-
nosti RECPROJEKT s.r.o. Pardubice II,
Polabiny, Fáblovka 404, IČO: 26014327.
n Jmenuje za členy komise pro posou -
zení nabídek studie „Multifunkčního zá -
zemí pro mládež v prostoru Na Hatích“
Ing. Miroslava Uchytila, Mgr. Vla dana Kár -
níka, Rostislava Zemana, Ing. Jo sefa No -
votného, Ing. arch. Jana Zimu, Vratislava
Appla, Petra Synka a Petra Zborníka. 

VÝPIS Z USNESENÍ 
44. ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA

konaného dne 15. 6. 2020

Rada města:
n Schvaluje pronájem části pozem-
ku parc. č. 366/3 v k.ú. Chlumec nad
Cid linou o výměře 2 m2 na koupališti
s cenou 1.000,- Kč/letní sezonu koupa -
liště Magdaléně Lejdarové, Nechanice, Za
Kulturním domem 390, IČO: 01609441.
n Bere na vědomí přehled nájem -
ců pozemků v majetku města, které

ne jsou užívány k podnikatelské činnos -
ti, a schvaluje navýšení nájemného
těch to pozemků od 1. 1. 2021 na cenu
10,- Kč/m2/rok.
n 21/44/20
Bere na vědomí informaci o přecho -
du nájemního a pachtovního vztahu
k po zemkům parc. č. 1040/1, 1040/2,
1040/3, 1053/1, 1053/2, 1053/3,
1081/1, 1081/3 a 1081/4 v k.ú. Luči-
ce u Chlumce nad Cidlinou (majetkové
vypořádání pozemků souvisejících se
stav bou protipovodňové hráze v Luči-
cích) a schvaluje uzavření smluvního
vztahu – pachtu s Rolnická a.s. Králí -
ky, a.s., IČO: 25978438 na dobu neur-
čitou s roč ní výpovědní lhůtou. 
n Bere na vědomí informaci o pře-
chodu nájemního vztahu k pozemkům
parc. č. 1042/1, 1042/2, 1042/3, 1411/1,
1411/2 a 1411/3 v k.ú. Lučice u Chlum -
ce nad Cidlinou (majetkové vypořádání
pozemků souvisejících se stavbou proti-
povodňové hráze v Lučicích) a schvalu-
je uzavření smluvního vztahu – pachtu
s Ing. Pavlem Jandou, IČO: 73772151
na dobu neurčitou s roční výpovědní
lhůtou. 
n Schvaluje uzavření Smlouvy o bu -
doucí smlouvě o zřízení věcného břeme-
ne služebnosti s firmou Správa železnic,
státní organizace, Praha 1, Nové Měs-
to, Dlážděná 1003/7, IČO: 70994234
z důvodu realizace jednostranného
chod níku z ul. Spravedlnost. 
n Schvaluje Smlouvu o zabezpečení
letní činnosti plavčíků na městském kou -
 pališti v Chlumci nad Cidlinou (Jan Sün -
 dermann, Hradec Králové, Pražské před-
městí, Haškova 1239/2, IČO: 61186490
x město Chlumec nad Cidlinou) dle
před loženého návrhu.
n Schvaluje volný vstup na koupa-
liště a bezplatné využití kurtů plážové-
ho volejbalu (max. dvě hodiny denně)
ve dnech 7. 7. až 10. 7. 2020 v rámci pří-
městské volejbalové školičky na základě
žádosti Tělocvičné jednoty Sokol Chlu -
mec nad Cidlinou, oddíl volejbalu ze
dne 9. 6. 2020.
n Schvaluje volný vstup na koupališ-
tě ve dnech 13. 7. až 17. 7. a 20. 7. až
27. 7. 2020 v rámci příměstského teni-
sového tábora na základě žádosti Tělo-
cvičné jednoty Sokol Chlumec nad Cid -
linou, oddíl tenisu ze dne 8. 6. 2020.
n Schvaluje přesun besedy se spiso-
vatelkou Ivankou Devátou z knihovny
do Klicperova domu.

VÝPIS Z USNESENÍ 
45. ZASEDÁNÍ RADY MĚSTA

konaného dne 29. 6. 2020

Rada města:
n Schvaluje čerpání investičního fon -
du příspěvkové organizace Základní ško -
la, Chlumec nad Cidlinou, okres Hradec
Králové v souladu s předloženou žádos-
tí a schvaluje dodatek č. 1 finančního
vztahu s touto organizací.
n Schvaluje pronájem pozemku parc.
č. 1529/2 v k.ú. Chlumec nad Cidlinou
***** na dobu neurčitou s tříměsíční vý -
povědní lhůtou s cenou 1.000,- Kč/rok.
n Schvaluje, v návaznosti na usne-
sení rady 21/91/18, uzavření Smlouvy
o zřízení věcného břemene – slu žeb -
nos ti č. IE-12-2006541/VB/19 (Chlu-
mec nad Cidlinou, ul. Zámostecká – re-
konstrukce NN) mezi městem Chlumec
nad Cidlinou a ČEZ Distribuce, a.s.,
IČO: 24729035.
n Schvaluje zřízení věcného břeme -
ne – služebnosti stezky a cesty na po-
zemku parc. č. 1453/2 v k.ú. Chlumec
nad Cidlinou s oprávněním pro měs-
to Chlumec nad Cidlinou za cenu
30.000,- Kč + DPH.
n Schvaluje zánik věcného břemene
uložení vodovodní přípojky na pozem-
cích parc. č. 1420 a 1421/1 v k.ú. Chlu -
mec nad Cidlinou z důvodu její reko-
laudace na vodovodní řad a uzavření
Smlouvy o věcném břemeni s Vodovo-
dy a kanalizace Hradec Králové, a.s.
n 11/45/20
Schvaluje pronájem části pozemku
parc. č. 1451/1 v k.ú. Chlumec nad Cid -
linou o výměře cca 150 m2 ***** za úče -
lem vybudování parkovacího zálivu pro
parkování 8 osobních automobilů (stav -
ba) na dobu určitou 2 roky s nájemným
450,- Kč/rok a ukládá odboru správy
majetku a investic předložit návrh ná-
jemní smlouvy. 
n Schvaluje uzavření dodatku č. 2
ke Smlouvě o dílo na zpracování „Územ -
ní studie Chlumec nad Cidlinou – loka -
lita X4 (Protipovodňová ochrana plo-
chy P72 – lokalita Bejkovka)“ s firmou
ŠINDLAR s.r.o., Na Brně 372/2a, 500 06
Hradec Králové, IČO: 26003236.
n Schvaluje rozšíření zakázky pro-
jekčních a inženýrských prací na obno-
vu stávajícího světelného signalizačního
zařízení a nového světelného signali-
začního zařízení přechodu pro chodce
„Svě telné signalizační zařízení v Chlumci
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n Schvaluje prodej pozemku parc.
č. 1294/17, ostatní plocha o výměře
27 m2 v k.ú. Chlumec nad Cidlinou za
cenu 700,- Kč/m2 *****. 
n Schvaluje poskytnutí dotace z roz -
počtu města Chlumec nad Cidlinou ve
výši do 798.600,- Kč Tělocvičné jedno-
tě Sokol Chlumec nad Cidlinou, IČO:
70829659 na pořízení projektové doku -
mentace opravy sokolovny a ukládá ra -
dě uzavřít smlouvu o poskytnutí dotace.
n Schvaluje celoroční hospodaření
města a závěrečný účet města za rok
2019 včetně hospodaření zřízených
a založených organizací, fondů města
včetně zprávy nezávislého auditora o vý -
sledku přezkoumání hospodaření měs -
ta za rok 2019 a vyjádření souhlasu s ce -
loročním hospodařením bez výhrad. 
n Schvaluje poskytnutí dotace z roz -
 počtu města Chlumec nad Cidlinou ve

vý ši 314.800,- Kč Fotbalovému klubu
Chlu mec n. Cidlinou, z.s., IČO: 45981051
dle předložené smlouvy. 
n Schvaluje poskytnutí dotace z roz -
počtu města Chlumec nad Cidlinou ve
výši do 350.000,- Kč na výměnu oken
v sokolovně Tělocvičné jednotě Sokol
Chlumec nad Cidlinou, IČO: 70829659
dle předložené smlouvy. 

n Schvaluje nákup hydraulického vy-
prošťovacího zařízení pro Jednotku sbo -
ru dobrovolných hasičů Chlumec nad
Cidlinou – JPO II. a dofinancování to-
hoto nákupu z rozpočtu města.

Jana Jelínková
asistentka starosty

***** skrytá informace dle zákona číslo
101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů
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V sobotu dne 27. června 2020 jsme
přivítali v obřadní síni Městského úřa -
du Chlumec nad Cidlinou nejmenší ob -
čán ky našeho města, tedy děti narozené
v ob dobí prosinec 2019 až duben 2020,
s trvalým pobytem v Chlumci nad Cid-
linou. 

Celkem jsme uvítali 16 nových ob -
čánků s jejich rodiči, z toho 9 chlapeč-
ků a 7 holčiček. 

Pozvaná miminka s jejich rodiči, pra -
rodiči a dalšími rodinnými příslušníky
přivítali starosta města Ing. Miroslav
Uchytil a místostarosta města Mgr. Vla-
dan Kárník a s krátkým kul turním pro -
gramem vystoupily děti z Mateřské ško -
ly Beruška. 

Rodiče dětí obdrželi od Města Chlu -
mec nad Cidlinou finanční dárek ve vý -
ši 1.000,- Kč, děti malou hračku a ma-
minky květinu. 

Od Městské knihovny v Chlumci
nad Cidlinou obdrželi rodiče dětí balí-
ček Bookstart – S knížkou do života.

Rodiče se zapisovali do pamětní kni -
hy města a poté následovalo tradiční fo -
tografování dětí ve staré dřevěné ko-
lébce.

Všem malým občánkům přejeme
hod ně zdraví, spokojenou rodinu a co
nejvíce krásných dní jako byl tento svá -
teční. 

Příští vítání nových občánků se usku -
teční v měsíci říjnu 2020.

Pokud se chcete zúčastnit slavnost -
ního vítání občánků se svým nově naro -
zeným miminkem, můžete si vyplnit „Při -

hlášku k vítání občánků“ a doručit na
matriku městského úřadu nebo zaslat
elektronicky na adresu matrika@chlu-
mecnc.cz. Přihláška je ke stažení na
www.chlumecnc.cz nebo si ji můžete vy -
zvednout a vyplnit osobně na matrice.

Ivona Uchytilová, matrikářka
Další fotografie k článku naleznete 
na první a druhé straně časopisu.

Vítání občánkù 
v Chlumci nad Cidlinou

Svozy separovaného odpadu
na rok 2020

PLASTY (žlutá) – DRUHÁ středa v měsíci: 
(12. 8., 9. 9., 14. 10., 11. 11., 9. 12. 2020)
PAPÍR (modrá) – TŘETÍ středa v měsíci:  

(19. 8., 16. 9., 21. 10., 18. 11., 16. 12. 2020)
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Ze služební knihy městské policie

datum služby   jméno lékaře                        adresa ordinace                      telefon
     25. 7.         MDDr. Josef Beneš – dents-denticulus s.r.o.   Husova tř. 1168, Nový Bydžov                      607 079 911
        1. 8.         MDDr. Eliška Kopecká                              Pražská 94, Chlumec nad Cidlinou            724 885 423
        8. 8.         MUDr. Marie Novotná                                Revoluční 232, Nový Bydžov                        495 491 468
     15. 8.         MUDr. Jan Švorc                                         Jungmannova 114, Chlumec nad Cidlinou    495 485 823
     22. 8.         MDDr. Michal Prokop – dentatum s.r.o.       Nechanice 60                                             725 433 133
     29. 8.         MUDr. Lukáš Létal                                     Jungmanna 1575, Nový Bydžov                    495 490 779
        5. 9.         MUDr. Lenka Rezníčková                          Jungmannova 114, Chlumec nad Cidlinou    495 485 711
     12. 9.         MUDr. Marcela Šafářová, s.r.o.                    Havlíčkova 119, Nový Bydžov                      495 492 457
     19. 9.        MUDr. Jaroslava Fišerová                          Pražská 94, Chlumec nad Cidlinou            606 934 280
     26. 9.         MUDr. Michaela Loudová                          Jungmanna 1575, Nový Bydžov                    495 493 521
     28. 9.         MDDr. Josef Beneš – dents-denticulus s.r.o.   Husova tř. 1168, Nový Bydžov                      607 079 911
       3. 10.         MUDr. Eva Hanušová                                 Jungmanna 1575, Nový Bydžov                    495 493 496
     10. 10.         MUDr. Eva Víšková                                    Pražská 93, Chlumec nad Cidlinou            604 162 283
     17. 10.         MDDr. Josef Beneš – dents-denticulus s.r.o.   Husova tř. 1168, Nový Bydžov                      607 079 911
     24. 10.         MDDr. Eliška Kopecká                              Pražská 94, Chlumec nad Cidlinou            724 885 423
     28. 10.         MUDr. Marcela Šafářová, s.r.o.                    Havlíčkova 119, Nový Bydžov                      495 492 457
     31. 10.         MUDr. Marie Novotná                                Revoluční 232, Nový Bydžov                        495 491 468
       7. 11.         MUDr. Jan Švorc                                         Jungmannova 114, Chlumec nad Cidlinou    495 485 823
     14. 11.         MDDr. Michal Prokop – dentatum s.r.o.      Nechanice 60                                             725 433 133
     21. 11.         MUDr. Lukáš Létal                                     Jungmanna 1575, Nový Bydžov                    495 490 779
     28. 11.         MUDr. Lenka Rezníčková                          Jungmannova 114, Chlumec nad Cidlinou    495 485 711
       5. 12.         MUDr. Marcela Šafářová, s.r.o.                    Havlíčkova 119, Nový Bydžov                      495 492 457
     12. 12.         MUDr. Jaroslava Fišerová                          Pražská 94, Chlumec nad Cidlinou            606 934 280
     19. 12.         MUDr. Michaela Loudová                         Jungmanna 1575, Nový Bydžov                    495 493 521
     24. 12.         MUDr. Jan Švorc                                         Jungmannova 114, Chlumec nad Cidlinou    495 485 823
     25. 12.         MDDr. Eliška Kopecká                              Pražská 94, Chlumec nad Cidlinou            724 885 423
     26. 12.         MUDr. Eva Hanušová                                Jungmanna 1575, Nový Bydžov                    495 493 496

Rozpis pohotovostních služeb v oboru zubní lékařství
spád Nový Bydžov – rok 2020

ordinační hodiny: soboty, svátky 7.00–13.00 hod.

1. Během letního deštivého dne přijala hlídka dramatické
oznámení krádeže. K dramatičnu přispívalo také to, že
hlavními podezřelými byly hlavně děti. Objektem krádeže
se stala nic netušící fialová bunda dítěte, které se nic ne-
tušíc věnovalo mimoškolní aktivitě zájmového kroužku.
Strážníci po prohledání celé budovy byli odsouzeni k ně-
kolikahodinovému sledování kamerového záznamu, kdy
sice zachytili příchod fialové bundy do útrob DDM, nic-
méně odchod bundy zůstával stále utajený. Proto se hlíd-
ka jala za přítomnosti pedagogických pracovníků vyslech-
nout všechny děti, které v inkriminované době prokazatelně
DDM navštívily. Ani tato činnost však nevedla k úspěšné-
mu vypátrání oděvu nebo pachatele krádeže. K rozuzlení
celé kauzy přispěl zázrak, který od další mravenčí práce
strážníky vysvobodil. Kde se vzala, tu se vzala, bunda na-
jednou visela na věšáku, který při prohledávání zel prázd-
notou. 

2. Oznámení o ležícím muži na chodníku a pobíhajícím psu
brala hlídka jako rutinní probouzení bezdomovce. Když
však dorazila na místo, zjistila, že dnes to nebude tak snad-
né. Muž na zemi jevil evidentně známky zranění, z hlavy
mu vytékala krev, a aby toho nebylo málo, pes obranář
hlídku k páníčkovi nechtěl pustit ani za piškoty. Hlídka

byla nucena probudit opodál spícího dalšího bezdomovce,
který psa znal, a podařilo se mu jej na dobré slovo odlákat
od zakrváceného páníčka, kterému konečně hlídka mohla
poskytnout první pomoc. Zranění se ukázalo natolik vážné,
že byla muži přivolána záchranná služba, která jej odvez-
la do nemocnice. Na krku hlídce však zůstal nyní již fňu-
kající pes. Jako dar z nebes se hlídce jevila informace od
druhého bezdomovce, který prohlásil, že ví, kam psa od-
vézt, proto hlídka ve spolupráci s ním odvezla psa k bývalé
manželce zraněného bezdomovce.

3. Městská policie by ráda upozornila širokou veřejnost, že
několikaměsíční pauza v měření rychlosti vozidel vyvola-
ná řádícím COVID-19 již skončila a měření, která nebyla
uskutečněna, budou nahrazena častějším měřením v mě -
sících budoucích. Již v měsíci červnu bylo provedeno mě-
ření rychlosti vozidel na žádost stěžujících si obyvatel
v ul. Rooseveltova, dále ul. Nádražní, v Lučicích a na dal-
ších místech, která nám určuje Dopravní inspektorát PČR.
Můžeme konstatovat, že dlouhá pauza v měření se odra-
zila na množství chycených řidičů, kterých oproti době mi-
nulé nebývale přibylo. Městská policie apeluje na řidiče,
aby striktně dodržovali povolenou rychlost nejen v obci.

městská policie

Přehled vybraných hodnot 
pro červen 2020

Rychlost větru

Maximální hodnota:
                   4,9 m/s     13. 6. 2020

Náraz větru

Maximální hodnota:
                 11,7 m/s     13. 6. 2020

Srážky

Maximální denní úhrn:
                 27,9 mm     19. 6. 2020

Celkový úhrn:
              124,8 mm

Teplota

Minimální hodnota:
                     6,3 °C       1. 6. 2020

Průměrná hodnota:
                   17,0 °C                      

Maximální hodnota:
                   32,2 °C     13. 6. 2020

Relativní vlhkost

Minimální hodnota:
                    40,4 %       1. 6. 2020

Průměrná hodnota:
                    82,2 %                      

Maximální hodnota:
                 100,0 %     19. 6. 2020

Atmosférický tlak

Minimální hodnota:
              992,9 hPa       5. 6. 2020

Průměrná hodnota:
            1012,7 hPa                      

Maximální hodnota:
            1025,1 hPa     23. 6. 2020

Meteostanice Chlumec n. Cidlinou
náměstí
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Slovo 
šéfredaktorky
Každý rok se všichni
těšíme na zaslouženou
dovolenou. Nejinak je

tomu i u mě. Ráda cestuji a pozná-
vám zajímavá místa u nás doma 
i v cizině. Jak jsem se již v některém
z minulých příspěvků zmínila, mám
to zděděné po mém taťkovi, který
také hrozně rád cestoval a kdysi
dávno mi nazul toulavé boty. A ty
boty se mnou rostly a mám je obuté
dodnes.
Většinou už v zimě nebo zkraje jara
máme na sezonu naplánováno. Le-
tos tomu ale bylo trochu jinak. Po-
řád jsme doma nenašli tu správnou

chvíli posedět si a popovídat si o le-
tošních cestovatelských plánech. Ně -
co se sice rýsovalo, ale pouze v hru-
bých obrysech. A čas běžel nějak
rychleji a najednou tu byl březen 
a s ním nečekaný problém. Korona-
virový problém a s ním obrovské
změny v našem životě, které nikdo 
z nás ani netušil.  
Najednou se objevily naprosto jiné
problémy a cestování se ocitlo až
na dalších místech v našich živo-
tech. S tím, jak čas šel, se situace
vyvíjela, měnila, někdy ani ne ze
dne na den, ale doslova z minuty
na minutu. Nikdo pořádně nic ne-
věděl, některé zprávy v médiích byly
tak chaotické, že jim bylo těžko 
rozumět. A tak slovo cestování zů-

stalo ležet pořád někde daleko od
nás. Ale protože si nedovedu, stejně
tak jako řada dalších lidí, představit
léto bez cestování, a protože záka-
zů již bylo dost, cestovat se i letos
bude!
Vždyť u nás, v Čechách i na Mora-
vě, je tak krásně! A kolik je tu míst,
která stojí za návštěvu. A třeba jsou
nedaleko našeho bydliště. Není pře-
ce důležité, jak daleko cestujete.
Mnohdy i za rohem může čekat mi-
lé překvapení…

Mgr. Milena Komárková

P. S. Víte, že letošní červen byl nej-
deštivější za posledních 60 let? 
A že nejvíce pršelo v Pardubickém
kraji?

vyhlašuje 2 výběrová řízení na pozici:
sociální pracovník/sociální pracovnice

Pracoviště (místo výkonu práce):
Úřad práce České republiky – Krajská pobočka v Hradci Králo -
vé, Kontaktní pracoviště Nový Bydžov s místem výkonu práce
v Novém Bydžově a dále s místem výkonu práce v Chlumci nad
Cidlinou.

Hlavní náplň činnosti (pracoviště v Novém Bydžově):
Vedení správních řízení a agendy nepojistných sociálních dávek:
Příspěvek na péči a Dávky pro osoby se zdravotním postiže-
ním, provádění sociálních šetření v přirozeném prostředí klien -
tů, poradenství, přijímání a zpracování žádostí o dávku příslušné
agendy, vedení spisové dokumentace, ověřování správnosti vy-
hodnocení dávky.

Hlavní náplň činnosti (pracoviště v Chlumci nad Cidlinou):
Vedení správních řízení a agendy nepojistných sociálních dá -
vek: Dávky hmotné nouze, provádění šetření v místě v přiroze-
ném prostředí klientů, poradenství, přijímání a zpracování žá-
dostí o dávku příslušné agendy, vedení spisové dokumentace,
ověřování správnosti vyhodnocení dávky, jednání s dalšími správ -
ními orgány.

Kvalifikační a další požadavky pro obě nabízené
pozice:
kvalifikace dle zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách tj.
ukončené vyšší odborné vzdělání sociálního směru popř. VŠ
v sociální oblasti; znalost práce na PC (MS Office); výborné ko -
munikační schopnosti; řidičský průkaz skupiny B – aktivní řidič/ka;
odpovědnost, samostatnost, flexibilita, bezúhonnost; psychická
odolnost.

Pracovní podmínky: 
platové zařazení v 10. platové třídě v souladu s platnými právní -
mi předpisy (nařízení vlády č. 342/2017), po zkušební době mož -
nost přiznání osobního příplatku, zvláštní příplatek; pružná pra-
covní doba – plný úvazek a úvazek 3/4 (možnost doplatku mzdy
do úrovně celého úvazku); předpokládaný nástup od 1. srpna
2020 nebo dle dohody; pracovní poměr na dobu určitou (zástup
za rodičovskou dovolenou).

Zaměstnanecké výhody: 
5 týdnů dovolené; 5 dní indispozičního volna (sick days); 1 den
volna na vyřízení osobních záležitostí; stravenky v hodnotě 90 Kč;
příspěvky z fondu kulturních a sociálních potřeb; další vzdělává -
ní; vstřícný kolektiv.

V případě zájmu o uvedenou pozici zašlete, prosím, elektronicky
mo tivační dopis a váš strukturovaný životopis, na e-mailovou
adresu: jitka.novakova4@uradprace.cz.

Bližší informace na telefonu:
                                       950 116 646, 
                                       Mgr. Jitka Nováková
                                       ředitelka kontaktního pracoviště ÚP.

Motorkáøská svatba u Sedláka
12. června se konala u památníku selského povstání, jak

mi, Chlumečáci, říkáme „u Sedláka“, historicky první svatba.
A nebyla to svatba ledajaká, byla to svatba motorkářská. A tak
se za letního vedra a burácení motorů sjelo několik desítek

strojů se svými majiteli, aby byli účastni této netradiční udá-
losti. 

A my, vám, milí čtenáři, přinášíme, s laskavým dovolením
novomanželů, fotoreportáž. Redakce

Dne 13. 6. 2020 se uskutečnil III. ročník Olympiády v Lu-
čicích pro děti a mládež. Připraveno bylo 5 disciplín: běh,
hod diskem, skok do dálky, hod na koš, cyklistika. Děti a mlá -
dež se zaregistrovaly a Olympiáda mohla začít. Nastoupeny
si poslechly českou hymnu, při které se zavěsila olympijská
vlajka. Účastníci byli rozděleni na tři věkové kategorie. Ne-
chyběl ani stupínek pro vítěze. I když některý z účastníků

nevyhrál, dostal diplom za účast s odměnou. Když se ukončily
disciplíny, bylo překvapení na závěr. Maratonek pro dospělé.
Běhali rodiče i děti. Počasí se vydařilo, i když na závěr přišla
bouře, kdy se musel držet stan, ale zvládlo se to. Chtěli by-
chom poděkovat všem, kteří se jakkoliv účastnili na realizaci
této akce, sponzorům a lidem se srdcem na pravém místě –
děkujeme a za rok zase na viděnou.           Organizátoři

Lučické olympijské hry



covat. Dochovalo se několik variant návrhů, jak má rozsudek
vypadat, které se liší počtem rozsudků smrti. V některých ná -
vrzích jich je šest, jinde dva nebo tři. Jméno Milady Horákové
zde figuruje pokaždé. 

Dne 8. června 1950 byl vynesen verdikt, kterým byla dok -
torka Horáková odsouzena spolu s dalšími třemi spoluob-
viněnými k trestu smrti. Ačkoliv se za Horákovou postavila
řada významných světových osobností, jakými byli např. Albert
Einstein, Winston Churchill, Jean-Paul Sartre nebo Eleanor

Rooseveltová, nepomohlo jí to k udělení milosti. O zrůdnosti
komunistického režimu to vypovídá dostatečně. Krutý rozsu-
dek byl nakonec vykonán 27. června 1950 v 5.35 hod. Po-
prava záměrně probíhala pomalu, takže se na oprátce dusila
takřka 15 minut.

Během pietního aktu zaznělo, že demokracii a svobodu,
které jsme po dlouhých desetiletích nacistické a komunistic-
ké totality získali v listopadu ´89, musíme pěstovat, chránit
a bojovat za ně. Tyto hodnoty nejsou samozřejmostí a stále

existují síly, které se nám je pokoušejí vzít. Proto je třeba obě-
ti totalitních režimů neustále připomínat a nedovolit, aby se
něco podobného opakovalo. Je třeba si připomínat, že Mila-
da Horáková byla zavražděna komunisty. Stejně jako další
popravení z tohoto procesu Jan Buchal, Oldřich Pecl a Záviš
Kalandra a desítky dalších zavražděných na základě smyšle-
ných a vykonstruovaných procesů. Je třeba si připomínat ti-
síce lidí, kteří zemřeli v komunistických vězeních a lágrech
nebo byli zabiti při pokusu o útěk z republiky. Zapomenout
nesmíme ani na osudy těch, kteří nesměli z politických dů-
vodů studovat nebo vykonávat svoji práci. 

Kromě kronikáře města Pavla Baldíka při této příleži-
tosti promluvil starosta města Miroslav Uchytil a předseda
spolku Milion chvilek pro demokracii Mikuláš Minář, který
v souvislosti s aktuálními snahami komunistů překrucovat
historická fakta o procesu s Miladou Horákovou připomněl
výrok Jana Masaryka, že „pravda zvítězí, ale dá to fušku“. Na zá -
věr vzpomínkového shromáždění přečetly mladé dívky posled -
ní dopis Milady Horákové napsaný tři hodiny před její smrtí.

Na vzpomínkovou akci navázala beseda s Mikulášem
Mi nářem v Městském muzeu Loreta, které se zúčastnila

i mís to  předsed -
ky ně Senátu Par -
la  men  tu ČR a se -
nátorka za Par-
dubicko, Přelouč -
sko a Chlu mecko
Miluše Horská,
kte rá vysoce oce -
nila uspořádání
obou akcí. Miku-
láš Minář odpo-
vídal na dotazy

k současné situaci a k aktivitám spolku Milion chvilek.
I přes téměř tropické počasí byla návštěvnost vysoká a vý -

ročí zavraždění Milady Horákové se podařilo připomenout
důstojně. Pietní akce i následné besedy se zúčastnila nejen
řada mladých lidí, ale i občanů dříve narozených, což je dů-
kazem toho, že snaha o zachování demokracie v ČR se pro-
líná napříč generacemi.
                                                Text: Pavel Baldík
                                                Foto: Jana Baldíková
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V úterý 16. června 2020 se v Klicperově domě uskutečnilo
představení pražského divadla RePublika Boss Babiš. Jedná
se o satirický kabaret zpracovaný na základě stejnojmenné
knihy Jaroslava Kmenty. Představení, které uspořádal Občan-
ský spolek Kulturně smýšlejících ve spolupráci s chlumecký-
mi sympatizanty Milionu chvilek pod záštitou starosty města
Ing. Miroslava Uchytila, mělo benefiční charakter a výtěžek
byl určen na podporu veřejné sbírky na opravu kostela sv. Vor -
šily. Původně měla být divadelní dramatizace literární předlohy
odehrána už v dubnu a obě naplánovaná představení byla po
několika dnech zcela vyprodaná. Do Chlumce se totiž chystala
i řada diváků ze vzdálených měst, protože na řadě míst byla
hra zakázaná nebo se ji pořadatelé prostě bojí uspořádat.
Vzhledem k opatřením vyhlášeným v souvislosti s pandemií
koronaviru bylo představení přeloženo na červen a stalo se
prvním kulturním pořadem organizovaným v Klicperově do-
mě po uvolnění protipandemických opatření. Oproti původ-
nímu plánu se hrálo sice jen jednou, ale i tak úspěšně. Na
závěr byli herci odměněni zcela spontánním dlouhotrvajícím
potleskem ve stoje, což v chlumeckém divadle zase tak často
k vidění není. Také na odložené představení vážili někteří di -
váci delší cestu, k nejvzdálenějším patřil Liberec.

Podařilo se splnit i hlavní cíl této kulturní akce a v neděli
28. 6. 2020 byl panu starostovi Miroslavu Uchytilovi přímo
v kostele předán symbolický šek na částku 20.000,- Kč, kte-
rou pořadatelé přispěli na obnovu kostela sv. Voršily.
                                                Text: Pavel Baldík
                                                Foto: Jana Baldíková

Dobrá věc se podaøila…

V sobotu 27. června 2020 se u pomníku T. G. Masaryka
v Chlumci n. C. uskutečnilo shromáždění k připomenutí
70. vý  ročí zavraždění Dr. Milady Horákové, která byla ve vykon-
struovaném procesu odsouzena k trestu smrti. Chlumec n. C.
se tak připojil k desítkám míst po celé naší republice, kde se
podobná shromáždění konala. Na památku této smutné udá -
losti byl 27. červen vyhlášen Dnem památky obětí komunis-
tického režimu. 

Připomeňme si v krátkosti osud této výjimečné ženy.
Dr. Ho ráková byla členkou Československé strany národně so -
cialistické, výborná právnička a bojovnice za práva žen. By la
aktivní v otázkách solidarity, především na poli sociální spra -
 vedlnosti a sociální péče. Silně ji ovlivnily myšlenky T. G. Ma -
 saryka a Edvarda Beneše. Z těchto vlivů plynul její nekom-
promisní boj za demokracii a odpor vůči totalitám, ať už
nacistické nebo komunistické.

Po roce 1939 se aktivně zapojila do činnosti odbojových
skupin Petiční výbor Věrni zůstaneme a Politické ústředí. Za
svou odbojovou činnost byla v srpnu 1940 zatčena a tvrdě
vyslýchána, což potvrdila její spoluvězenkyně z pankrácké
věznice Zdena Mašínová. Nacistický prokurátor navrhoval Mi-
ladě Horákové trest smrti, hájila se sama v němčině a verdikt
soudu nakonec zněl 8 let káznice. Až do konce války si prošla
několika věznicemi, včetně koncentračního tábora v Terezí-
ně a věznice v německém Aichachu u Mnichova, kde ji také
osvobodila americká armáda. 

Po skončení 2. světové války byla činná i nadále. Podílela
se na vedení Československé strany národně socialistické,

by la zvolena poslankyní Národního shromáždění, kde pra-
covala v zahraničním a ústavněprávním výboru. Stála u zro-
du časopisu Vlasta, který jako periodikum pro ženy vychází
dodnes. V této době byla velmi kritická vůči činnosti pová-
lečných lidových soudů nebo k odmítnutí Marshallova plá-
nu. Záhy rozpoznala servilní poslušnost československých
komunistů směrem k Moskvě, za což si vysloužila trvalou po -
zornost Státní bezpečnosti, která byla právě komunisty ovlá -
dána. Krátce po únorovém puči v roce 1948 byla zbavena
všech funkcí. Na protest proti jednání komunistů se rozhod-
la demonstrativně vzdát svého poslaneckého mandátu – sho-
dou okolností se tak stalo 10. března 1948, v den smrti Jana
Masaryka. Přestože ji přátelé nabádali, aby před komunistic-
kým nebezpečím odešla do exilu, odpověděla: „Ten, kdo seděl
tak dlouho v německých koncentračních táborech jako já,
a nadto byl odsouzen od nacistů k smrti, ztratil strach z toho,
co člověk člověku může udělat. Ostatně moji vlastní krajané
nemohou být horší než Němci.“ Netušila, jak hluboce se mýlí.

Dne 27. září 1949 byla Milada Horáková zatčena Státní
bezpečností a brutálně vyslýchána za použití fyzického i psy -
chického týrání a za aktivní účasti sovětských poradců. Stala
se ústřední postavou vykonstruovaného politického procesu
za smyšlené spiknutí. Celý proces a vynesené tvrdé tresty ne -
měly jiný cíl, než ukázat, že nový režim je vůči svým odpůrcům
nekompromisní a připravený tvrdě s každým zatočit. Proto
byla podle zvrácené komunistické logiky jako hlavní oběť pře -
dem vybrána mezinárodně známá žena. Komunisté si ji vy-
brali jako symbol hodnot, s nimiž hodlali nemilosrdně skon -

Uctění památky Milady Horákové
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Železniční okénko
Červencové okénko do světa železnice je cestovatelské, je

léto, tak se vydejme na cesty za poznáním do naší krásné příro -
dy. Přináším vám tip na výlet, nepojedeme daleko, cíl je v našem
kraji a je to divukrásné skalní město v Adršpašských skalách.

Spojení je příjemné a v přestupných stanicích navazu-
jící. Z Chlumce doporučuji toto spojení: R 921 Krakonoš
v 7:29 do Starkoče (přímo přes Hradec Králové a Jaroměř),
ve Starkoči přestup na Sp 1844 (8:39–8:42) a přes Václavice
do Teplic nad Metují, zde poslední přestup na Os 15756
(9:28–9:31) do Adršpachu, kam přijedete v 9:43.

Z malebného nádražíčka je to ke vstupu do skal pár mi-
nut a je vidět hned po výstupu z vlaku. U pokladen u vstupu
se mohou tvořit fronty, ale v informačním turistickém centru,
které je vpravo od pokladen, bývá volněji a vstupenky lze i zde
zakoupit. Základní vstupné je 120 Kč, snížené 70 (děti, stu-
denti), k dispozici je i rodinná vstupenka (2+2). Mají zde i tu-
ristické vizitky skal, pět motivů, a plánek skal dostanete se
vstupenkou. Před okruhem skalami, který měří 3,5 km, mů-
žete obejít jezero – pískovnu (po modré turistické značce),
kde jsou krásné výhledy. Pak se již po „zelené“ vydejte do
skalního města. Půjdete kolem skalních útvarů Džbán, Ho-

mole cukru – tu nezapomeňte podepřít klacíkem, následuje
Krakonošův zub, Eliščina věž, Lvice, Sloní náměstí, kam
vstoupíte gotickou brankou, a možná zde poznáte scenérie
z pohádky Třetí princ, Malý a Velký vodopád, svézt se můžete
i pramicí po jezírku (žlutá značka) a při druhé části okruhu
skalním městem půjdete kolem Milenců či Starosty a mnoha
dalších skalních útvarů jako třeba Varhany.

Po procházce přijde vhod i oběd restauraci Lesní zátiší
(hned za koncem prohlídkového okruhu), poseďte na hezké
zahrádce, je zde příjemná obsluha, výborné a vydatné jídlo
za přijatelné ceny.

Na cestu zpět použijte stejnou trasu, Os 15761 ve 14:14,
přestup v Teplicích nad Metují na Sp 1859 (14:26–14:31)
a ve Starkoči na R 924 Krakonoš (15:18–15:21) s příjezdem
do Chlumce v 16:27. Pokud byste se chtěli zdržet déle, vy-
dejte se na zpáteční cestu o dvě hodiny později, přestupy jsou
minutově stejné, z Adršpachu tedy v 16:14, Teplice nad Me-
tují 16:26–16:31, Starkoč 17:18–17:21, s příjezdem do Chlum -
ce v 18:27 R 922 Krakonoš.

Šťastnou cestu a krásné zážitky vám přeje
Bob Špecinger

CHLUMECKÝ KULTURNÍ KALENDÁŘ
SRPEN 2020

Předprodej vstupenek každý čtvrtek v době od 15.00 do 19.00 hod. nebo před každým představením dle programu

Klicperův dům – rezervace vstupenek
na tel.: 602 717 410

Klicperův dům – rezervace vstupenek
e-mail: klicperuvdum@chlumecnc.cz

Chlumecké filmové léto
– tréninková louka hasičů 

mezi koupalištěm a hokejbalovým hřištěm

4. srpna       Helloween – 
úterý          Pumpkins United 2018
18.30 hod.     Vstupné: 120 Kč

11. srpna    The Rocketman
úterý 
18.45 hod.     Vstupné: 120 Kč

18. srpna    Iron Maiden – 
úterý           Rock in Rio 2019
19.00 hod.     Vstupné: 120 Kč

25. srpna    Rammstein – 
úterý           Live@Moscow 2019
18.45 hod.     Vstupné: 120 Kč

1. září          3 BOBULE
úterý 
19.30 hod.     Vstupné: 120 Kč

Chlumecké hudební léto
na koupališti

6. srpna       Májovanka
čtvrtek          
19.00 hod.     Vstupné: 70 Kč, 50 Kč

13. srpna    Komunál
čtvrtek 
19.00 hod.     Vstupné: 70 Kč, 50 Kč

20. srpna    B & C Band
čtvrtek 
19.00 hod.     Vstupné: 70 Kč, 50 Kč

27. srpna    Michal Pavlíček a trio
čtvrtek 
20.00 hod.     Vstupné: 70 Kč, 50 Kč

Akce se konají za každého počasí

                                                     Marcela Přerovská
                                                     Klicperův dům

Doktor v nesnázích
Francouzský dramatik a výtečný komik Laurent Ruquier stvořil titulní postavu
Dr. Jouvance sobě na míru. Průměrný plastický chirurg čelí kuriózním situacím
v ordinaci své soukromé kliniky. Je samo sebou pohledný, ženatý a beznaděj -
ně obklopen ženami všech věkových kategorií. Jak se mezi zákaznicemi pro-
sadí nová recepční Claudine bez valného smyslu pro diskrétnost?
Hrají: Karel Zima, Ivana Korolová/Anna Stropnická, Kateřina Hrušková, Dana Mo -
rávková/Miluše Bittnerová, Magda Weigertová/Zuzana Mixová, Anna Kulovaná/
/Patricie Solaříková                     Délka představení: 125 min. vč. přestávky

7. září 2020 – pondělí od 19.00 hod.
Vstupné: 420 Kč, S/D/ZTP: 340 Kč

Rezervace on-line: http://klicperuvdum.koupitvstupenku.cz
Rezervace e-mail: klicperuvdum@chlumecnc.cz

Rezervace tel.: 602 717 410: po–pá 8.00–16.00 hod.
Předprodej vstupenek – pokladna Klicperova domu každý čtvrtek 

v době od 15.00 do 19.00 hod. 
Rezervované vstupenky vytvořené on-line si vyzvedněte nejpozději 

do 14 dnů od data vytvoření rezervace. Po tomto datu systém 
nevyzvednuté rezervace automaticky vymazává.



Chlumecké hudební léto má v našem městě již svoje ne-
zastupitelné místo. Letos jsme přišli s novinkou – vyzpovídat
některé kapely, které se ho účastní. První, koho jsme zpo-
vídali, byl člen a zpěvák u nás známé kapely Alžběta Radek
Řezníček.

1. Co se vám vybaví, když se řekne Chlumec nad Cid-
linou?

Tak úplně ta první věc, že jsem se zde narodil. Poté přá -
tel é a kamarádi, co zde mám, a v neposlední řadě město
kultury.

2. Umělci měli těžkou dobu, jak vaše kapela trávila
karanténu?

Nebylo to lehké, hlavně já to snášel těžce, jelikož mám
rád kontakt s lidmi. S kapelou jsme se vrhli do skládání no-
vých písní. Nápady jsme si posílali po mailu a natáčeli to
kaž dý doma. Takto během korona krize jsme složili čtyři
skladby.

3. Čím si myslíte, že jste jedineční?
Nemyslím si, že jsme v něčem jedineční. Děláme muzi-

ku, která nás baví, a dáváme do toho srdíčko. Pak je pro
nás obrovskou odměnou, když lidé naše písně mají rádi
a zpívají si je.

4. Jak se vám u nás hrálo a co byste vzkázali chlumec-
kému publiku?

No, že jsou báječní, a ať chodí ve velkém počtu a užívají
si muziku plnými doušky! Máme rádi všechny fanoušky, nejen
ty chlumecké. Vaše Alžběta

Další kapela, která u nás v Chlumci vystupovala, byla svým
způsobem trochu zvláštní. Byla to kapela pražská, ale hlavně
dívčí, nesla název The Apples a hrála v tomto složení:
bicí – Helena Machová, basová kytara – Tereza Petržilková,
klávesy, zpěv – Elen Berešová, kytara, zpěv – Simona Šte-
ruská, jako host s nimi u nás vystoupila Lucie Dohovodská
s krásným hlasem. 

Dívkám jsme položili stejné otázky, jako kapele Alžběta.
Tedy:

1. Co se vám vybaví, když se řekne Chlumec nad Cid-
linou?

Tereza rychle odpovídá: „Krásné koupaliště. Jezdím sem
už 3 roky, vždy na celý víkend.“

2. Umělci měli těžkou dobu, jak vaše kapela trávila
karanténu?

Karanténa byla samozřejmě o setkávání online a s rou-
škou. Minimálně ob den jsme si s děvčaty volaly, byly jsme
v kontaktu. Zde u vás je to úplně první koncert před publi-
kem po delší době. Neskutečně si to užíváme. 

3. Čím si myslíte, že jste jedineční?
Naše jedinečnost spočívá v tom, že jsme čistě dívčí ka-

pela, co hraje hlavně rock. Čtyři holky, co už fungují 20 let
a stále je to baví.

4. Jak se vám u nás hrálo a co byste vzkázali chlumec-
kému publiku?

Chlumecké publikum skvěle paří a je vidět, že to nejsou
Pražáci. Tedy, vážení čtenáři, to je pochvala! 

Jitka Surová
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Sdružení hlubokých žesťù
aneb pozounová a tubová skupina 

České filharmonie
Zahajovací koncert 73. ročníku 

amatérské divadelní pøehlídky „Klicperùv Chlumec 2020“

2. října 2020 – pátek od 19.00 hod.
Vstupné: 300 Kč, S/D/ZTP: 250 Kč

Rezervace on-line: http://klicperuvdum.koupitvstupenku.cz
Rezervace e-mail: klicperuvdum@chlumecnc.cz

Rezervace tel.: 602 717 410: po–pá 8.00–16.00 hod.
Předprodej vstupenek – pokladna Klicperova domu každý čtvrtek 

v době od 15.00 do 19.00 hod. 
Rezervované vstupenky vytvořené on-line si vyzvedněte nejpozději 

do 14 dnů od data vytvoření rezervace. Po tomto datu systém 
nevyzvednuté rezervace automaticky vymazává.

Ve víně je pravda
Divadelní spolek Obědovice

Když se kouzelný nápoj, který nutí lidi mluvit pravdu, ocitne v prostředí
plném lhářů, je to, jako by liška přišla do kurníku. Kurník má v našem pří-
běhu podobu šlechtického sídla prolhaného rodu von Stroganoff a lišku
představuje jistá dáma, kterou před lety zdejší hrabě přivedl do jiného sta-
vu a celá ta léta to úspěšně zapírá. Blíží se však večer, který všechno změ-
ní. A nápoj pravdy v tom bude hrát zásadní roli.

18. září 2020 – pátek od 19.00 hod.
Vstupné: 90 Kč

Rezervace on-line: http://klicperuvdum.koupitvstupenku.cz
Rezervace e-mail: klicperuvdum@chlumecnc.cz

Rezervace tel.: 602 717 410: po–pá 8.00–16.00 hod.
Předprodej vstupenek – pokladna Klicperova domu každý čtvrtek 

v době od 15.00 do 19.00 hod. 
Rezervované vstupenky vytvořené on-line si vyzvedněte nejpozději 

do 14 dnů od data vytvoření rezervace. Po tomto datu systém 
nevyzvednuté rezervace automaticky vymazává.

Ve válce – syrská válka od revoluce
po válku mocností
Pohled novinářky přímo z centra dění na další fázi války v Sýrii.
Světoví hráči zde mají propletené zájmy. Kurdové, Turecko, USA,
Rusko, Írán, humanitární katastrofa, zničená města, strach. Po-
vstane znovu Islámský stát? Kdo jsou zahraniční bojovníci IS
a jejich manželky? Kde jsou teď a co s nimi bude dál? Bitva s IS
na vlastní oči. Příběhy lidí ze Sýrie.

Markéta Kutilová
novinářka. Začínala v roce 2012 jako redaktorka Lidových novin.
Jako novinářka pracovala v různých afrických i asijských zemích.
Zakládala misi Člověka tísni v DR Kongo. Posledních 6 let do-
kumentuje válku s IS a válku v Sýrii. Spolu s Lenkou Klicpero -
vou podnikly 11 cest do Sýrie a 5 do Iráku. Napsaly tři knihy –
Islámskému státu na dostřel I a II a Ve válce. Svoje reportáže pub -
likuje zejména v pořadu Reportéři ČT, v časopise Reflex a Alarm.
Spolupracuje ale s mnoha českými médii. Dalším jejím tématem
je migrace do Evropy – sleduje pravidelně balkánskou i Libyj-
skou migrační trasu. Je spoluautorkou několika reportáží oce-
něných cenou Czech press photo. 

Ptali jsme se aktérù
Chlumeckého hudebního léta …

TERMÍN UZÁVÌREK A VYDÁNÍ
VÝTISKŮ CHLUMECKÝCH LISTŮ
Číslo          Datum uzávěrky     Datum vydání

8/20         čtvrtek    6.  8.          čtvrtek  27.  8.
9/20         čtvrtek    3.  9.          čtvrtek  24.  9.

10/20         čtvrtek    1. 10.          čtvrtek  22. 10.
11/20         čtvrtek  29. 10.          pátek    20. 11.
12/20         čtvrtek  26. 11.          čtvrtek  17. 12.

Inzerce
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Knižní novinky v naší knihovně
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VU3V – 
Pøes pøekážky k cíli

Právě dnes – 30. 6. 2020 – se uzavřel další, v pořadí již
4. kurz Virtuální univerzity 3.věku organizovaný v našem měs-
tě Provozně-ekonomickou fakultou zemědělské univerzity
v Praze pod záštitou Města Chlumec n. C. Kurz s názvem „Ba -
rokní architektura v Čechách“ byl opravdu náročný nejen
svým obsahem, kdy jsme postupně zmapovali vývoj od rané
fáze, až po vrcholná díla pozdního baroka, jehož ukázkou
z díla architekta Jana Blažeje Santini-Aichela se můžeme
chlubit i v našem městě, ale především pro studenty skuteč-
ně komplikovaným průběhem. 23 studentů z řad našich se-
niorů muselo v krátkém čase vstřebat nejen množství studij-
ních informací, důležitých pro zdárné zvládnutí kontrolních
testů po každé lekci, ale především se museli poprat s mimo-
řádným stavem. V rámci opatření nouzového stavu v sou-
vislosti s epidemií covid-19 byla zrušena všechna společná
setkání posluchačů VU3V v konzultačních střediscích a stu-
denti byli nuceni přejít do „plně virtuální formy studia“. Ji-
nými slovy – zdárný průběh semestru byl závislý na pilném
samostudiu. S velkou radostí mohu konstatovat, že všichni
tímto úskalím prošli a splnili veškeré podmínky pro úspěšné
započtení semestru. Gratulujeme a patří vám náš upřímný
obdiv. Jedinou věcí, která mě osobně mrzí a kterou doufám
budeme moci ještě uskutečnit, až to podmínky dovolí, je plá-
novaná společná návštěva naší barokní chlouby – zámku
Karlova koruna. Celé naší skupině bych ráda poděkovala za
příjemně strávené společné chvíle ve velmi přátelské atmo-
sféře a už teď se těším na pokračování. 

Pro zimní semestr jsme hlasováním vybrali téma „Genea -
logie – hledáme své předky“. Startujeme přesně za 3 měsíce
30. 9. 2020 opět v prostorách městské knihovny. Srdečně
zvu i další zájemce o tento zajímavý kurz. Můžete se přijít ne -
závazně podívat a rozhodnout se později, zda se přihlásit ke
studiu nebo ne. Přihlášky jsou k dispozici v recepci městské
knihovny. 

Těším se na shledanou a přeji vám všem krásné „prázdni-
nové“ léto. 

Za konzultační středisko VU3V Lenka Leiblová

Konzultační středisko VU3V Chlumec n. Cidlinou
při České zemědělské univerzitě v Praze, pod záštitou Města Chlumec n. C.

otevírá

Zimní semestr 2020/2021 s názvem
Genealogie – Hledáme své předky
Zahájení: 30. 9. 2020 v 9.30 hodin – můžete se přijít podívat i nezávazně
Místo výuky: Městská knihovna Chlumec n. C. 1x za 14 dní.

Termíny zimního semestru: 30. 9.; 14. 10.; 28. 10.; 11. 11.; 25. 11. a 9. 12.

Zájemci o studium musí být občany České republiky 
důchodového věku nebo invalidní důchodci.

Přihlášky k dispozici v městské knihovně, uzávěrka 25. 10. 2020.

Přednášky vysokoškolských učitelů probíhají virtuálně formou video -
přednášek. Po každé přednášce následuje diskuze a společné vyplnění
krátkého testu. Pro každého účastníka jsou připraveny tištěné studijní 

texty a malé občerstvení.

Podrobnější informace naleznete na www.e-senior.cz.
Případné dotazy můžete posílat na tutora konzultačního střediska: 

Lenka Leiblová tel.: 777 486 698, e-mail: lenka.leiblova@seznam.cz.



Dožínky
v Loretě 2020
Ráda bych všechny čtenáře Chlumeckých listů pozvala

na tradiční „Dožínky v Loretě“. Akce s podtitulem „Pocta vo -
dě“ se uskuteční v neděli 16. srpna od 14 do 17 hodin.
I když se při oslavě sklizně sejdeme na nádvoří muzea už po -
šesté, teprve letos se mi podařilo sehnat pravou cimbálovou
muziku! Muzikanti z cimbálovky „Kobylka“ hrají a zpívají
úžasně, takže komu se tento druh muziky líbí, nenechte si
jejich vystoupení ujít. 

Chybět nebudou ani pěvecká a hudební vystoupení dětí
a mládeže z Chlumce a okolí nebo taneční vystoupe ní v kro -
jích. Pro děti se připravují výtvarné dílny i loutko vá pohádka,
dospělí mohou zkusit vyrobit dožínkový věnec z obilí. Pro
všechny bude připraveno občerstvení i stánky s tradičními li -
dovými výrobky. 

Těšit se také můžete na doprovodnou výstavu, která se le -
tos uskuteční ve spolupráci se ZUŠ v Chlumci nad Cidlinou.
Žáci výtvarného oboru pod vedením Mgr. Viery Chrtkové vy-
staví své práce inspirované heslem „Pocta vodě“. Toto heslo
se ostatně bude letošními Dožínkami prolínat jako červená
nit. Vždyť bez vody bychom žádnou úrodu neměli, a tudíž by
pak i oslava konce žní byla zbytečná.

Na všechny pravidelné návštěvníky i na ty, kteří se přijdou
podívat do Lorety poprvé, se těší               Helena Krátká
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Slávka Vernerová patří k nejvýraznějším českým klaví -
ristům. Koncertuje po celém světě – recitál odehrála ve
slavném sále curyšské Tonhalle, vystoupila za doprovo -
du Royal Liverpool Philharmonic Orchestra, s velkým
úspěchem hostovala na slavném londýnském festivalu
BBC Proms – pod taktovkou Jiřího Bělohlávka a za do-
provodu BBC Symphony Orchestra. Jako hold svému uči -
teli prof. Ivanu Moravcovi, který by se v listopadu dožil
devadesáti let, pojala Slávka Vernerová program svého
recitálu. Zařadila na něj díla, která pod vedením jed-
noho z nejvýznamnějších českých i světových klavíristů
nastudovala. Podle umělcova vyjádření v dokumentu ČT

byla klavíristka jeho nejlepší žákyní.

Inzerce
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Doba „koronavirová“ 
v naší škole

10. března zastihla všechny školy nečekaná zpráva, která
se objevila na internetu a zněla: „Od zítra budou všechny ško-
ly zavřené.“ Ve třídách se začali někteří žáci radovat. My jsme
se snažili dopracovat k nějaké ověřené informaci a dát alespoň
při odchodu dětí domů základní zprávu, jak budeme společ-
ně komunikovat. Nikdo nevěděl, jak vše bude dlouho trvat
a co můžeme a nesmíme.

Naše škola využívá již dlouhodobě program Bakalář, kam
mají přístup všichni zákonní zástupci pomocí přidělených
hesel. Když jsme zvolili tento základní způsob předávání in-
formací, nikdo jsme netušili, že je tak velká skupina rodičů,
kteří tuto možnost ještě nikdy nevyužili (zde může rodič např.
sledovat klasifikaci z jednotlivých předmětů,…), někteří se
začali hlásit o nová přístupová hesla hned, jiní až po urgenci
třídního učitele, třeba po několika měsících.

Naše rozhodnutí bylo, že zadáváme práci žákům, na kte-
rou jim dáme zpětnou vazbu, co se povedlo a co ne 1x týdně
a s výchovami nebudeme rodiče zatěžovat. Výchovy se mohly
objevit jako motivační pro zábavu a zpestření. Také na vysvěd-
čení je nebudeme hodnotit. Kdo neměl potřebnou techniku,
začali jsme pro něho připravovat zadání v písemné podobě.
Tuto informaci jsme nechali vyhlásit rozhlasem v našem měs -
tě i spádových obcích. Každý pedagog si začal hledat společ-
ně s rodiči cestu, jak se nejlépe spojit a dokázat i potřebné
dětem vysvětlit. Většina učitelů pracovala z domova, někteří
využívali pro práci zázemí školy. Každý volil techniku, která
se mu osvědčila a byla mu blízká. Měli jsme příležitost trochu
víc poznat lidi kolem sebe ve škole i v jejím okolí. Bez spo-
lupráce rodičů by to nešlo. Technika selhávala a kdo chtěl,
hledal jinou cestu. Cením si pomoci našich učitelů IT, kteří
připravovali techniku a vysvětlovali potřebné. Někdy se spojení
nedařilo i druhé straně a záleželo vše i na vybavení žáků doma.
Děkuji všem, kteří se s tím uměli poprat. V této chvíli nemělo
smysl hledat další jednotný způsob a brát lidem to, co se již
někomu osvědčilo. Začali jsme i přesto „možné jednotné příš-
tě“ připravovat. Pedagogové začali absolvovat školení na on-li-
ne výuky přes Google Meet. Žáky seznámíme s tímto způsobem
výuky hned od příštího školného roku v hodinách informatiky.
Všem dětem jsme již zřídili účty a bude záležet jen na rodi-
čích, zda budou aktivní. Ukázalo se, že vyšší věk uživatelů není
překážkou moderních postupů. Mnozí kolegové a kolegyně
nesmírně pedagogicky posílili. 

V květnu nám umožnilo MŠMT otevřít částečně školu.
Svázáni spoustou pravidel a příkazů jsme mohli nejprve začít
připravovat naše deváťáky na přijímací řízení na SŠ. Další byli
na řadě žáci prvního stupně, kteří mohou trávit ve škole čas
až do 16-ti hodin. Pravidlo maximálně patnáctičlenných ne-
měnných skupin znamenalo pro některé děti opustit svoji
třídu a začlenit se do nové skupiny. Ani učitelů nebylo tolik
k dispozici. Většina učitelů má ještě další směnu navíc. Ráno

naživo ve škole, potom na dálku s dětmi, které zůstaly doma.
Proto jsme povolali na první stupeň i asistenty pedagoga, dru-
hostupňové vyučující výchov (Vv, Hv, Pč, Inf, Tv) a družinářky.
Někteří kolegové nemohli nastoupit na přímou práci s dětmi,
protože jsou riziková skupina. Abychom zajistili především
bezpečnost dětí, nevstupují do školy jedním vchodem, ale
hned šesti, a každá třída v jiný čas. Tady zase přibyla potřeba
nepedagogických pracovníků, kteří zajišťují oddělené vpouště -
ní do budovy i její opuštění, dezinfekci rukou dětí a jdou pro-
vádět úklid s dezinfekcí prostorů častěji, než v běžných dnech.
Nakonec mohly do školy přijít i ostatní ročníky druhého stup-
ně školy. S platnými zdravotními i bezpečnostními opatření-
mi se ale nedostávají prostory i lidé. Volili jsme proto model
konzultační výuky po ročnících a dnech v týdnu. 

Děkujeme za pomoc v nesnadné době firmě JHV-ENGI-
NEERING s.r.o., Pardubice-Rosice za bezplatné dodání ochran -
ných štítů, našemu zřizovateli Městu Chlumec n. C. za dodání
ochranných roušek a dezinfekce, též zdarma. MAS Společná
Cidlina pro nás zakoupila 7 kusů vizualizérů, které se okamži-
tě začaly používat pro on-line výuku. 

Do školy se nám dobrovolně k docházce přihlásilo 48 %
dětí. Děti potřebují být nejen s učiteli, ale také spolu. Že jim
už chyběl tento kontakt, bylo opravdu vidět. 

I v této době jsme zažili úspěch, když jsme obdrželi vý-
sledkovou listinu z trochu nestandardní celostátní on-line bio-
logické olympiády, kde náš žák P. Kolínský obsadil nádherné
8. místo z 578 dětí. Děkuji Pavlovi za vzornou reprezentaci
školy a p. učitelce Šafránkové-Šandové za přípravu.

Vybavení technikou a podpora rodičů byly klíčové pro
zvládnutí výuky na dálku. Kdo chtěl, pracoval, kdo ne, tak se
naučil zahálet. Každý máme tzv. „z hůry dáno“, ale jak tento
potenciál využijeme nebo promarníme, je už na nás.

Všem přeji příjemné a slunečné dny prázdnin. V září se
sejdeme snad už k „normálním“ školním dnům. Jsme poučeni
z něčeho nového a připraveni, pokud by bylo nějaké další
příště, jít jednotně.

Mgr. Jana Bernartová

Konec školního roku
v Klicperově domě

Stalo se pěknou tradicí, že se žáci devátých ročníků chlu -
mecké školy loučí s povinnou školní docházkou slavnostně.
Stejně tak tomu bylo i letos 30. června v prostorách Klicpero -
va domu, ale tentokrát netradičně, vzhledem k mimořádným
opatřením. Prostor velkého sálu jsme nahradili prostorem
menším, komornějším a se školní docházkou na chlumecké
základce se tak loučila každá třída zvlášť.

70 mladých lidí, dnes již můžeme říci studentů, si přišlo
pro své poslední „základoškolské“ vysvědčení. I když letos ce-
lá akce probíhala více v „rodinném stylu“ jednotlivých tříd, na
slavnostním duchu to ničemu neubralo.

Chlumecká škola se hlásí
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Po krátkém úvodu a projevech ředitelky školy Mgr. Jany
Bernartové, starosty města Ing. Miroslava Uchytila a místo-
starosty Mgr. Vladana Kárníka se svého úkolu ujaly třídní
učitelky Mgr. Petra Nebeská, Mgr. Hana Jadrná a Mgr. Jitka Po-
láková, které předaly žákům závěrečná vysvědčení. Všichni se
potom podepsali do kroniky školy. Nechybělo ani rozloučení
a poděkování zástupců jednotlivých devátých tříd, které re-
prezentovali, za 9. A Monika Mrňáková a Jakub Kycelt, za
9. B Zuzana Burčíková a Michal Morávek a za 9. C Míša
Reková a Diana Synková. Třídy si připravily i prezentace svých
zážitků za 9 let strávených na naší škole.

Teď už našim bývalým žákům nezbývá než popřát, ať se
jim v jejich budoucím životě daří a ať si alespoň někdy vzpo-
menou na školu, která jim poskytla dnes tolik potřebné zá-
kladní vzdělání.

Mgr. Milena Komárková

Absolvneti v I. 
a II. cyklu ZUŠ
Jako již tradičně na konci školního roku má ZUŠ své

absolvnety v I. i II. cyklu. Gratulujeme jim k vykonání absol-
ventské zkoušky a přejeme mnoho štěstí do dalšího osob-
ního i uměleckého života.

Školní rok uplynul jako voda a my se opět loučíme s našimi předškoláky. A protože máme v názvu
naší mateřské školy berušku, rozhodli jsme se, že letošní tablo bude ,,beruškové“. Děti jsme vyfotili,
berušky vyrobili a výsledek je na světě. Přejeme všem našim „beruškám“ šťastné vykročení do nové
etapy jejich života. Doufáme, že se na nás v budoucnu přijdou podívat a pochlubit se svými úspěchy.

Krásné prázdniny všem!

MATEŘSKÁ ŠKOLA BERUŠKA
www.msberuska-chlumec.cz

VESELÝ ČERVEN
Měsíc červen přinesl spoustu dobrodružství a pomalu za-

vřel vrátka za uplynulým školním rokem. Pojďme se podívat,
čím jsme si tento závěr zpestřili. 

2. červen se nesl v duchu „beruškové“ oslavy MDD. Na
zahradě MŠ vznikla písničková zastavení, na kterých děti ne -
jen zpívaly, ale také plnily různé úkoly a získávaly puntíky na
křídla pro svoji berušku. Určitě víte, jakou písničku si zazpí-
valy, když vozily cihly na opravu pece ☺ nebo prolézaly stra-
chovým pytlem jako pejsek dírou či zavěšenými obručemi
jako kočička oknem... Poznali jste? Naše děti ano a zasloužily
si tak drobný dárek a sladkou odměnu na závěr svého svá-
tečního dne.

V polovině června nastala chvíle, na kterou čekali zejmé-
na naši předškoláci – pasování na školáky. Celá slavnost byla
na námořnické téma, proto se na zahradu naší MŠ začali
scházet kluci a holčičky v modro-bílých pruhovaných tričkách.
Na palubě všechny přivítala p. ředitelka a společnými písně-

mi a tancováním jsme odstartovali skládání malé námořnické
maturity. Malí i velcí námořníci museli prokázat svoji zručnost
a šikovnost při plnění úkolů, aby mohli být pasováni na ško-
láky. Velmi nás potěšilo, že se této milé povinnosti ujal admi-
rál Miroslav Uchytil a Vladan Kárník. Admirál nejprve složil
s dětmi námořnickou přísahu a potom už došlo k samotné-
mu šerpování – jak jinak než pádlem ☺. Děti obdržely knihu,
pamětní list a prozradily nám, čím by chtěly jednou být ☺.
Námořníci, kterým vyhládlo, měli možnost opékat, mlsat a do -
končit tak další prima den! Všem budoucím školákům
přejeme hodně štěstí v nové životní etapě!

Tímto pasováním však školní rok ještě neskončil. Další za -
jímavou akcí byl „projektový“ den s vůní dřeva. Děti měly mož -
nost si vyzkoušet umění řezbářského řemesla. Pod vedením
Matouše a Bédi se seznámily s tajemstvím dřeva, hoblovaly,
vyráběly ježečky, zdobily hoblinami princezny, pávy, ovečky...

A protože červen je také měsíc výletů, nebylo tomu jinak
ani u nás. Všichni víme, že situace nebyla velkým výletům na -
kloněna, proto jsme „výletovali“ pouze po našem městě. Menší
děti hledaly poklad s Křemílkem a Vochomůrkou v zámec-
kém parku nebo vyrazili na „indiánskou“ výpravu. Starší děti
se vypravily za zvířátky do Alwinu, ale také na koupaliště,
kde obdivovaly nově postavené dřevěné dětské domečky.

Tečkou na závěr školního roku byla jízda kočárem, která
nás potěšila a vykouzlila tak úsměv na našich tvářích.

Doufáme, že nám vydrží co nejdéle a vám všem přeje-
me, abyste si užili krásné a zasloužené „normální“ prázdniny.
Prázdniny plné sluníčka, teplou vodu u moře či na koupališti,
málo deště, hodně zážitků, málo nudy, hodně poznání... prostě
prázdniny takové, jaké mají být!

Kolektiv MŠ Beruška
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KAŽDÁ ŠKOLKA
MÁ SVŮJ KONEC…

… jako měla začátek.
A co skončí, to už nikdy nejde vrátit nazpátek!

A protože konec školky se blížil mílovými kroky, rozhodli
jsme se vyzkoušet si, jaké to ve škole bude. Letos jsme se
tam – bohužel – vydat nemohli, ale zahrát si na školu ve
školce? Proč ne?

A tak jsme to zkusili a jednoho červnového dne přišlo
do naší MŠ U Zámku 25 budoucích školáků s taškami na
zádech.

„No dobře:
vemte si tužku, barvičky,
pastelky, nůžky, kolíčky.

Kdo chce první úkol řešit,
ať si otevře svůj sešit!
Na místa! Už zvoní!“

A hra na školu začala.
Postupně jsme si vyzkoušeli čtení, psaní, počítání, zpívá-

ní, cvičení a samozřejmě přestávky a pak i domácí úkoly –
podepsané od rodičů!

A všichni budoucí školáci si procvičili postřeh, soustředění
i šikovnost svých rukou. Museli jsme uznat, že na školu jsou
připraveni opravdu všichni, a proto jsme děti pozvali na vel-
kou zahradní slavnost spojenou s loučením se školním ro-
kem, a hlavně s budoucími školáky. 

Těšili jsme se moc – a stálo to za to!
Slavnostně nastrojené a naladěné děti, vyzdobená za-

hrada, tanec, hudba, soutěže a dobré občerstvení – komu by
se u nás – na zahradě MŠ U Zámku – nelíbilo?

Tak tedy: Ahoj, školko! Na shledanou! Nazdar! Těpic!
Adie!

kolektiv MŠ U Zámku

SKAUTSKÝM SVĚTEM
Opatření proti pandemii se podepsala

v první polovině roku i na činnosti, či spí -
še vynucené nečinnosti střediska Junáka
v Chlum ci nad C. Předpokládalo se usku -

tečnění řady akcí ke květnovému výročí „100 let Junáka
v Chlumci n. C.“, měly se připravovat akce na prázdniny
(především tábory), v plánu byla spousta schůzek družin
atd. Něco se posunulo na pozdější dobu a některé věci včet -
ně táborů se zvládly s vypětím všech sil – díky zkušenostem,
nadšení a kvalifikaci činovníků a pomoci rodičů. Jen oslavy
výročí se musely posunout.

VÝROČÍ:
23. 7. 1990 Na 32. světové skautské konferenci v Pa-

říži byli po mnoha letech temna opět přijati čeští a slovenští
skauti do celosvětové skautské rodiny.

21. 8. 1968 Vojska Varšavské smlouvy obsadila
Čes koslovensko. Tím začíná i třetí likvidace sotva se rozví-
jejícího skautingu v naší republice.

14. 8. 1860 Seton Ernest Thomas – před 160 lety se
narodil americký malíř, spisovatel a zakladatel woodcraftu.

UDÁLOSTI:
Polovina tradičních prázdnin uplynula, velké tábory

mají chlumečtí skauti za sebou a skautský život pokračuje
i v srpnu – pokud nezasáhne vyšší moc v podobě nějakých
omezení. 

1. 9. Zahájení skautského roku. Skautský rok za -
číná jako školní rok, ale vrcholí o prázdninách skautskými
tábory.

6. 8. Den Hirošimy.
Mika-Köhler

SKAUTSKOU STEZKOU
WWW.SKAUTCHLUMEC.CZ
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Modell RhB 
Bahnfestival 

aneb Maloalbulské 
festivalové léto

Pandemie koro na -
vi ru znemožnila po řá -
dá ní i mnoha železnič-
ních akcí. Jednou z nich
byl i třetí ročník RhB
Bahnfestivalu, který se
měl konat 13. a 14. čer -
vna ve švýcarském
Land quartu. Tento ter -
mín byl nejprve posu -
nut na září, ale nakonec
byl zrušen úplně a pře-
sunut na rok 2021.
Švýcarští pořadatelé
uči nili toto nelehké roz -
 hodnu tí s ohledem na
bezpeč nost návštěvní-
ků, kterých se očekáva -
lo každý den více než
tisíc.

Malá Albula situaci
neustále sledovala a do -
stávala o situaci infor -
ma  ce přímo od švýcar-
ských pořadatelů z Rhét-
ské dráhy. V tom čase
mě oslo vila vedoucí
praž ského Switzerland
Tourismu, jestli by bylo
možné pro zájemce
o Švýcarsko uspořádat
na Malé Albule něja-
kou akci. Vznikla myš-
lenka uspořádat to, co
nebylo možné ve sku-
tečné velikosti, v mode -
lo vém provedení. Myš -
len  ka uspořádat mode-
lový RhB Bahnfestival
se setkala s nadšením
u Switzerland Tourismu
i u Rhétské dráhy. Ihned
po zveřejnění na webo-
vých stránkách a na Fa -
cebooku se začali se zá -
jemci ptát, jestli akci
stihnou i o prázdninách.

Již několik let pořádá volejbalový
oddíl vždy v březnu pod záštitou TJ So -
kol Chlumec nad Cidlinou halový turnaj
v barevném minivolejbalu. Jde o rozdě-
lení dětí do kategorií podle věku, kdy
každá barva znamená zvládnutí nějaké
pohybové či herní volejbalové dovednos -
ti. Hraje se na zmenšeném hřišti, kde
družstvo tvoří 2 až 3 hráči.

ŽLUTÍ (6 až 8 let) – jde o klasickou
přehazku, jak ji všichni známe ze
svého dětství, 

ORANŽOVÍ (8 až 9 let) – k přehazce
se přidává vrchní odbití prsty po vlast -
ním nadhozu, 

ČERVENÍ (9 až 10 let) – hráči už ne-
smí míč chytat a mohou stále odbí-
jet jen prsty, 

MODŘÍ (10 až 12 let) – zde se již vy-
užívají všechny herní činnosti jed-
notlivce.

Jedno však mají všechny barvy spo-
lečné, je to nemožnost hrát „první přes“,
což vede malé volejbalisty ke spoluprá-
ci při hře.

Letos se turnaj v hale nestihl ode-
hrát z důvodu covidové krize. Dětem by-
la zrušena poslední kvalifikace do repub -
likového kola a následně se nekonalo
ani samotné celostátní kolo. Ač měly
chlumecké týmy po prvních dvou kvali -
fikacích slušně našlápnuto, zůstali jsme
všichni sedět doma až do konce dubna.
Naděje svitla s návrhem postupného roz-
volňování a s ní přišel i nápad. Co připra -
vit malou republiku pro naše svěřence
doma? Téměř ihned jsme my dospěláci
začali tuto myšlenku rozvíjet a pracovat
na jejím zrealizování.

Byla toho spousta, co bylo třeba za -
jistit. Navrhnout a nechat vyrobit mobil -

ní sloupy, zakoupit nové sítě, vymyslet
systém a organizaci hry, zajistit a pro-
školit rozhodčí, domluvit občerstvení
a stra vování dětí, vytvořit portál na na-
šem webu pro on-line přihlašování, při-
pravit areál pro takové množství lidí,
zdravotník, covidová opatření, objed-
nat počasí… Výsledkem snažení bylo
12 minivolejbalových hřišť, postavených
na fotbalové ploše pod sokolovnou –
16 roz  hodčích z řad volejbalové mlá-
deže a z ně kterých dospěláků z našeho
oddílu – 11 koučů starajících se o stej-
ný počet chlumeckých týmů a spousta
dalších nadšenců, kteří pomáhali s or-
ganizací turnaje, jehož kapacita vzrostla
na 72 družstev, a byla během několika
dnů kompletně naplněna.

A pak – 13. června – to vše vypuklo.
Městský venkovní areál pod sokolovnou
se proměnil v obrovské mraveniště hýří -
cí barvami. Bezmála 200 malých spor   -
tovců, po zvukovém signálu v 9.00 ho  din,
si začalo poměřovat svůj um. Ro diče
fan dili a trenéři vymýšleli taktiku a po -
vzbu zovali. A že to někdy byly nervy! Po
ode hrání základních skupin děti využi-
ly hodinovou pauzičku na oběd, který
se vydával v sokolovně. Sál jsme také
využívali jako schovku před sluníčkem,
které nám ten den opravdu přálo. V areá -
 lu už totiž není bohužel tolik stromů po -
skytujících stín jako dříve.

Podle umístění v základních skupi -
nách pokračovali dále hráči do finále
nebo útěchy, kde se rozhodovalo o ko-
nečném umístění. Každý tým odehrál
9 utkání. A znovu jsme zapisovali vý-
sledky. V původně hudebním altánu,
kte rý nyní posloužil jako vyvýšené ří -
dící středisko, se nám kouřilo z hlav.
Celkem jsme zapsali 336 výsledků zá -
pasů.

Než jsme vše připravili na vyhlášení,
strávily děti volnou chvilku řáděním ve
„vodním světě“, aneb puštěný velký za-
hradní zavlažovač, vytuněný plnými lavo -
ry vody s namočenými školními hou ba -
mi. Dětské radostné výkřiky byly určitě
slyšet až na náměstí. No a ještě společ-
ná dokumentace pod taktovkou pana
fotografa a jdeme vyhlašovat. Předávání
cen se ujal pan místostarosta, který po -
přál jednotlivě všem dětem. Místo na
bedně znamenalo diplom, medaili, ba-
ťůžek s logem turnaje a „zlaťáci“ si k to -
mu odnesli ještě překrásné dorty. Nikdo
však neodešel s prázdnou. Každé dít-
ko dostalo na památku účastnický list
a lentilkové sladkosti.

Pořadí v jednotlivých kategoriích:

v ŽLUTÍ
1. Kolín
2. Chvaletice
3. Nymburské BOMBY C

v ORANŽOVÍ
1. Lvi Praha
2. Nymburské BOMBY B
3. Nymburské BOMBY A

v ČERVENÍ
1. Kolín A
2. Lvi Praha A
3. Kolín B

v MODŘÍ
1. Chlumec A
2. Dobi
3. Lvi Praha A

Už v průběhu turnaje a i v následu-
jícím týdnu jsme obdrželi poděkování
od ostatních klubů. Všichni byli nadše-
ni hlavně z dětí samotných, protože ty
si akci opravdu užily a nasbíraly spous-
tu nových zkušeností.

Chlumecká Lentilka – 
turnaj barevného minivolejbalu

Switzerland Tourismus i RhB věno -
valy pro návštěvníky věcné ceny, z nichž
hlavní cenou jsou denní jízdenky na
Rhétskou dráhu, a v dět ské kategorii
plyšoví ko zorožci. Navíc je pro každé-

ho dospělého ná vštěvníka připraven ča -
sopis SWISSmag, který věnuje Switzer -
 land Tourism. 

Bylo tedy rozhodnuto pořádat tuto
akci po celé prázdniny, čímž vzniklo

Maloalbulské festivalové léto. K tomu-
to byla zhotovena upoutávka, kterou
graficky zpracovalo místní Studio Re -
si – pan Lu boš Suchánek.

Bob Špecinger



Stejně jako všichni ostatní, tak i náš
klub byl zasažen koronavirovou krizí.
Fotbalový svaz ukončil veškeré ama tér -
ské soutěže, což nás samozřejmě mrze -
 lo, ale bylo to logické vyústění problé-
mu. Tabulky soutěží se uzavřely po prv-
ním jarním kole a naše týmy si v nich
stály velmi dobře. A mužstvo dospělých
skon čilo na skvělém třetím místě Če-
ské fotbalové ligy. B mužstvo obsadilo
v krajském přeboru solidní šesté mís -
to, céčko bylo třetí v okresním přeboru
a dorostenci figurovali na čtvrtém mís-
tě v kraji. I všechny naše týmy žáků
a pří pravek se umístily v horních po -
 lovinách tabulek, a tak tuto zkrácenou

sezonu musíme určitě hodnotit jako
úspěšnou. 

Po uvolnění opatření sehrály naše
týmy dospělých tzv. letní pohár, ve kte-
rém skončili nakonec A muži na prv-
ním místě. V rozhodujícím utkání jsme
na penalty porazili béčko FC Hradec
Králové. Utkání přihlíželo 250 diváků
a všichni jsme byli moc rádi, že se vše
po malu vrací do normálu. 

Nová sezona by měla začít o ví ken -
du 15.–16. srpna, kdy by měli A mu  ži
hrát první kolo poháru v Libčanech a béč -
 ko první mistrovské utkání v Chlum   -
ci. Los soutěže se bude ještě upřesňovat,
proto sledujte naše vývěsky, internetové

stránky i sociální sítě, kde se vždy dozví -
te nejnovější informace. 

Ministerstvo školství a tělovýchovy
nás informovalo o tom, že naše žádost
o dotaci na výstavbu nového trávníku
byla neúspěšná. Je to pro nás velké zkla -
mání, vždyť jen za projekt jsme zaplatili
hodně přes sto tisíc korun. Trávník vy-
padá sice na první pohled pěkně, ale
pravda je taková, že už je na pokraji
životnosti. Ač do něj každý rok investu-
jeme velké finanční prostředky na jeho
regeneraci, provzdušnění a zapískování,
tak to prostě nestačí. Absence drenáží
znamená obrovský problém po každém
dešti. Ale je to logické, vždyť poslední 

Závěrem mi dovolte touto formou
po děkovat naší volejbalové mládeži, ro -
dičům, členům oddílu a všem, kteří nám

pomáhali, protože bez jejich přičinění
by se turnaj v takovém měřítku nepoda-
řilo nikdy uskutečnit. Největší díky však

patří trenérům, kteří svůj volný čas, a že
ho není málo, věnují dětem a mládeži po
celý rok.
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Více fotografií je možné si prohléd-
nout na webu volejbalového oddílu, kde
naleznete kompletní informace o čin-
nostech oddílu chlumeckého volejbalu.

Zde jsou dostupné i informace o blíží-
cím se Chlumeckém volejbalovém lé-
tě, které proběhne 8. a 9. srpna 2020.
V sobotu můžete například zhlédnout

zápolení mužstev extraligy, včetně účas-
ti juniorské reprezentace ČR.

www.volejbal-chlumec.cz
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Za organizátory turnaje Milada Zbor níková

SLOVO PŘEDSEDY KLUBU

Inzerce



ma lá rekonstrukce se dělala před dva-
ceti lety. Proto jsme se rozhodli, že když
máme projekt připravený, zkusíme žá-
dost o dotaci i v dalším období. Problém
je, že tentokrát se bude žádat na Národ-
ní sportovní agenturu, a jak ta bude fun-
govat, to opravdu nikdo neví…

Hodně nás také trápí zabezpečení
údržby celého areálu. Nebýt manželů
Petrovických, kteří na hřišti, za odměnu,

za kterou by jiný ani nevstal, tráví obrov-
ské množství času, tak nejsme údržbu
schopni zabezpečit. Hodně by nám po -
mohlo, kdyby údržba areálu přešla pod
Technické služby, tak jak je to běžné
v ostatních městech. Mohla by vznik-
nout pozice správce sportovních zaří-
zení města, který by se staral o všechny
areály. Zatím k tomu není vůle, ale do
budoucna to opravdu jinak nepůjde. 

Každý rok se snažíme náš areál své-
pomocí zlepšovat a ani letos tomu ne-
bude jinak. Budeme rozšiřovat záchyt-
né sítě na tréninkovém a dětském hřišti
a opravit chceme také část zábradlí. 

Tak se přijďte podívat, jak se nám
to daří!!! Těšíme se na vás!!!

               Martin Firbacher
               Předseda FK Chlumec n. C.
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Zámecká ulice vychází ze severní zámecké brány a ústí
do Nádražní ulice. V dobách, kdy tudy projížděla šlechta v ko -
čárech, směřovala dále do svého zámečku na Vlkov. Tak
krásně položil do krajiny Karlovu korunu barokní architekt
Santini. Po zámku ulice také nese své pojmenování, které
získala v roce 1969. Dnes je již oboustranně zastavěná; po
pravé straně rodinnými domky, po levé straně bytovými domy.
Současnou tvář získala v roce ulice 1975, když asfalt se jí
dotkl o několik let dříve zásluhou Vojenských staveb, které
zde měly základnu. V roce 2013 byla provedena rekonstruk-
ce části chodníku, v roce 2015 byla dokončena. 

Zámecká (dříve roubená stromořadím, 
dnes domovní zástavbou)

Zapečská ulice stejně jako označení celé této části měs -
ta, kde se již několikrát zastavil čas nese své pojmenování od
roku 1899 po bývalém svobodném hospodářském dvoru, se
jménem Sabeč, pod hrází bývalého Velkochlumeckého ryb-
níka, který získali do majetku na počátku 17. století s celým
městem a okolím Vchynští z Tetova. Co všechno se ve shluku
nenápadných objektů jen v minulém století odehrávalo?! Let -
ní zámeček, starobinec, vývařovna pro chudé, internát, kul-

turní a osvětové centrum vedle starého mlýna a ředitelství roz -
víjejícího se zemědělského podniku. Dnes je již po všem, ale
komunikace s kanalizací je zde téměř nová, z roku 2004. Ta-
kovou zde nikdy neměli. Ale zato se také vytratil původní klid.
Předchozí úpravy pocházejí z roku 1962 (osvětlení) a z roku
1966, kdy je prováděl Státní statek, chodník byl položen ro -
ku 1975. Název ulice vydržel i za protektorátu, proto ho psali
Zapeč Gasse. Po zbourání bývalého mlýna došlo k rozšíření
ulice v roce 2012.

Zimova ulice neměla až do 24. ledna 1955 žádné ozna-
čení, byla jednou z řady tehdy bezejmenných chlumeckých
uliček a zákoutí. Od uvedeného data nese pojmenování po
chlumeckém rodákovi, básníkovi Stanislavu Zimovi. Ulice by-
la tehdy ale kratší, než je tomu dnes. Celá část od křižovatky
se Sadovou ulicí po Zámeckou nebyla vůbec zastavěna a část
mezi Sadovou a Švermovou ulicí jen velmi řídce. Nejstarší
část ulice měla ještě donedávna pouze prašný povrch, veřej-
né osvětlení z roku 1956, část kanalizace byla budována
v sedmdesátých letech, stejně jako chodníky podle postupu
bytové výstavby. Svou dnešní tvář má až od roku 2002. Část
ulice mezi Sadovou a Zámeckou byla rekonstruována včetně
chodníků koncem roku 2015. Při tomto zásahu byla rozší-
řena parkoviště. Bytové domy po levé straně ulice byly sta-
věny převážně formou družstevní svépomoci, prodejna po-
travin byla otevřena v roce 1983. Za ní stojící objekt sloužil 

Město a jeho ulice (23)

Uprostřed Zapečské ul. 
vznikl na místě bývalého mlýnského rybníku parčík



Jestliže chci něco stavět, to základní, co si musím zajistit,
je pozemek. Pan Václav Šanda se svojí manželkou Františkou
se rozhodli, že si postaví domek v nově založené ulici na kra -
ji města, která později dostala název Na Vinici. 

Říká se, že kdysi tam nějaká vinice byla a že se při něja-
kých výkopových pracích našly i zbytky vinného sklípku. O tom
ale asi nejsou doklady, jako nejsou doklady o štolách na blíz-
kých pozemcích, ve kterých se dolovala opuka, která se po-
užívala k stavbám ve městě. Na to si vzpomeneme, jen když
se někde něco časem propadne. 

Pozemek zde měl Hynek Babička, který jej používal jako
pole pod číslem katastru 715/1 a získal ho do vlastnictví po -
dle složky 293 chlumecké pozemkové knihy trhovou smlouvou
ze dne 15. února 1876. Protože se Chlumec rozrůstal, bylo již
z pozemku odděleno 5 dílů a Šandovi odkoupili od pana Ba -
bičky dne 1. května 1905 díl 715/6 ve výměře 2 ary 59 m2

za 240 K 50 hal., kdy bylo zřejmě provedeno též vytýčení po -
zemku Ing. Lehovcem. Prodej byl potvrzen smlouvou trho-
vou č. 820/5 soudní kanceláří c.k. okresního soudu v Chlum -
ci n. C. dne 10. srpna 1905 kancelistou Bayerem. Vložení do
vlastnického práva bylo až 15. srpna 1905.

Václav Šanda si podal již 3. května žádost o povolení stav-
by přízemního domu. Text – doslova přepsáno:

Slavná městská rado! 
V úctě podepsaný zamýšlí na staveništi č. parc. 715/6 v Chlum -
ci n. C. postaviti přízemní dům dle dvojmo přiloženého plánu,
aby z příčiny té komissionelní řízení nařízeno a v úctě pode-
psanému povolení ke stavbě uděleno bylo. 

V Chlumci n. C. dne 3. května 1905
Václav Šanda

Na zadní straně žádosti je:
Zaevidováno pod číslem 959, 4. května 1905 s dodatkem:
Dodává se p. t. panu radnímu Jos. Benešovi k laskavému
ustanovení stavební komise.

Starosta Kozelka

Již 8. května se sešla stavební komise a výsledkem byl
Protokol o jednání. Jednání se zúčastnil vedle radního Jo-
sefa Beneše povolený znalec stavby stavitel Jan Zima, dále
sousedé spoluhraničící – celkem pět osob vedle zapisovatele.
Zápis je proveden ručně, podepsáni jsou Beneš, Babička, Zi-
ma a tři další podpisy jsou nečitelné. 

Podstatné jsou připomínky stavitele Zimy. Některé jsou ale
takové, že byly reálně možné provést až v daleké budoucnosti.
Z protokolu, přesně podle zápisu:

Před domem budiž zřízen chodník, okap do ulice budiž
opatřen ohnivzdorným žlabem, okna v průčelí budiž otevíra -
ná dovnitř, postaráno budiž o zřízení studny s dostatečným
množstvím potřebné vody, záchod na dvoře a žumpa budiž
tam umístěny, aby ani ze stávající silnice erární viditelny ne-
byly, plot z ulice budiž zřízen zděný aneb vkusný železný.
Sta vení má obsahovat 1 sklep, 1 síň, 2 kuchyně, 1 pokojík.
Dél ka do ulice jest 8 m, celá hloubka i s obvodovými zdě-
mi 7 m, výška uvnitř 3 m. Krov spočívá na stolici hřebenové
a jest v obou čelách zděnými štíty uzavřen.

Přesně učeno, co a jak má být.
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až do roku 2000 jako bloková kotelna. V tomto roce bylo po
plynofikaci této části města centrální vytápění nahrazeno by-
tovým. Kotelna byla rekonstruována na obchod privátním
vlastníkem. 

Stanislav Zima se narodil 29. 10. 1858 v Chlumci nad Cid-
linou, pracoval jako státní úředník, své verše publikoval pře -
devším v různých časopisech. Zemřel 14. 5. 1938 v Praze a byl
pohřben na přemyslovském historickém hřbitůvku na Levém
Hradci nad Vltavou.

Zimova ulice před rekonstrukcí

Žiželická ulice v době svého pojmenování v roce 1899
odbočovala z Kolínské ulice. Žiželice byly druhým význam-

ným centrem bývalého chlumeckého okresu, v dávném stře-
dověku snad dokonce významnějším. Až do šedesátých let
bylo hospodářství obou míst více svázáno, po územní reor-
ganizaci v roce 1960 se Žiželice staly součástí okresu Kolín
a všechny vztahy obou míst byly postupně zpřetrhány. Název
ulice za protektorátu nevadil, a proto byla ulice vybavena jen
dvojjazyčnou orientací: Schischelitze Gasse. Na starých ma-
pách byla pokračující polní cesta označována směrem Žiže-
lice. V roce 1899 pro ni byl také vybrán název Polní. Je za-
jímavé, že ulice má dvě trasy. Před parčíkem s památníkem
padlým z 1. světové války se odděluje samostatná uliční větev
zaústěná do Hálkovy ulice. Několik dřívějších architektů zde
plánovalo založení náměstí. Pomník padlých z Velké války
sem byl přenesen od sokolovny v průběhu 2. světové války
po odstranění Masarykovy sochy. Kanalizace byla v ulici bu-
dována postupně. V části od pomníku ke hřbitovu byla bu-
dována v roce 1949. V roce 1958 zde v akci Z bylo vybudo-
váno nové osvětlení při provádění rekonstrukce celé ulice.
Zpevnění asfaltem bylo provedeno v roce 1977 společně
s Hálkovou ulicí. Chodník ke hřbitovu byl vybudován v roce
1999 a v posledních dvaceti letech byl postupně budován
i chodník uvnitř hřbitova, když osvětlení na hřbitově bylo zří -
 zeno již na přelomu padesátých a šedesátých let. Naposled
by ly chodníky na hřbitově dodavatelsky upravovány v ro -
ce 2012.

Žižkova ulice byla založena v rámci regulace v prvním
desetiletí minulého století. Na samém jeho konci získala i po-
jmenování. Jak jsem již dříve napsal, právní komise vybrala
pro nové ulice jména Boleslavova, Libušina, Přemyslova a Žiž -
kova. Zastupitelé ale rozhodli jinak, jen Jan Žižka získal jejich
přízeň. Jan Žižka se narodil kolem roku 1360 v jihočeském
Trocnově, zemřel 1424 u Přibyslavi. Patří k nejslavnějším, ale
velmi rozporuplným postavám českých dějin. Říká se, že ne-
prohrál žádnou svou bitvu, které vedl ve jménu šíření husitství.
Česká historiografie se dosud neshoduje v hodnocení této
doby. Ulice byla po celé století blátivá, v roce 1925 zde byla
na části zřízena kanalizace, v roce 1960 byl na části vybudo-
ván chodník a v osmdesátých letech byly opět pouze v jedné
části položeny panely. V prvním desetiletí 21. století se dočka -
la celá úpravy a dnes patří k nejhezčím v našem městečku.

-ijv-
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Jak se stavělo v Chlumci n. Cidlinou
za císaøe pána

Vjezd do Žiželické ulice z Kolínské (dnes Palackého) 
počátkem minulého století (z archivu Jana Doudy)

… a dnes (2014)

Žižkova ulice



nejvyšších stranických a stát ních čini-
telů i protestní masmediální kampani
a rozjitřenému nesouhlasu veřejnosti.

V dusivé atmosféře neustávajících
nátlakových akcí zahraničních odpůrců
českoslovanského reformního progra-
mu aktivizujících jeho domácí sabotéry
a škůdce otiskly koncem června čtyři
čelné československé deníky článek spi-
sovatele Ludvíka Vaculíka pod názvem
„Dva tisíce slov, které patří dělníkům,
zemědělcům, úředníkům, vědcům, uměl -
cům a všem.“ Napsal jej z podnětu sku -
piny vědců z okruhu přátel akademika
Wichterleho, Servíta, prof. Broda, Poupy
a dalších intelektuálských stoupenců
demokratického socialismu zneklidně-
ných obavou, že proces reforem bude
za staven. Požadovalo se v něm rázné
zvý šení reformního úsilí v okresech a ob -
cích, kde bylo dosud učiněno málo pro
nápravu věcí. Nutno přinutit zákonnými
prostředky k odchodu lidi, kteří zne uži -
li své moci, poškodili veřejný majetek
a jednali nečestně nebo krutě. Článek
reagoval i na znepokojivou mož nost,
že by se do vnitřního vývoje pokusily
za sáhnout zahraniční síly: „Tváří v tvář
všem přesilám můžeme jedině trvat
slušně na svém a nezačínat si. Své vládě
můžeme dát najevo, že za ní budeme
stát třeba se zbraní v ruce, pokud bude
dělat to, k čemu jí dáme mandát.“ 

Článek mohutně zapůsobil na ve-
řejné mínění. Hned po jeho otištění se
k němu svými podpisy veřejně přihlá-
silo na sedmdesát čtenářů nejrůznější
profese. Ještě téhož dne však na plenár-
ním zasedání Národního shromáždění
jej poslanec generál Samuel Kodaj v pří-
kře kritickém vystoupení označil za vý-
zvu ke kontrarevoluci. Vzápětí zveřej-
něné stanovisko vlády uznávalo čestné
a pozitivní úmysly podepsaných, ale kriti -
zovalo pasáž vyzývající k iniciativním ob -
 čanským akcím. Předsednictvo ÚV KSČ
v zřejmé snaze uchlácholit předpoklá-
dané pobouření spojenců, zvolilo ještě
ostřejší formulaci odmítavého stanovis -
ka: „Komunistická strana jasně vystoupí
proti jakýmkoli pokusům uskutečňovat
výzvy obsažené v prohlášení, směřující
k vytváření různých výborů nebo komisí
s politickými funkcemi mimo soustavu
Národní fronty.“

Článek však nacházel masový sou-
hlas a porozumění v celé zemi. Postavi-

la se za něj polovina z tehdy probíhají-
cích okresních konferencí strany a stovky
rezolucí z pracovišť vyjadřovaly jedno-
značný souhlas s jeho obsahem. Uvážli -
ví komunisté však v rozhodující většině
chápali, že přikročit k uskutečňování
výzev k akčním iniciativám občanů by
rozhodně vyvolalo hysterické odezvy od -
půrců, zejména zahraničních, a proto se
snažili nabádat spoluobčany, aby se jich
prozatím uvážlivě vyvarovalo.

Na správě vojenských informací její
ná čelník, který se nedávno vrátil z Mos -
kvy, kde absolvoval generálský kurz, do -
hodl s předsedou naší stranické orga-
nizace svolání schůze k projednání sta-
 noviska PÚV KSČ. Nálada členů byla
naježená. Vědělo se už, že vedení strany
Vaculíkův článek v podstatě odmítá, což
v leckom budilo domnění, že se skuteč-
ně reformní odhodlání začíná vytrácet
i na vedoucích místech. 

Schůze se konala hned nazítří po
ránu. Předseda Koudelka úvodem pře-
četl dálnopis podepsaný tajemníkem
ÚV Aloisem Indrou. Obsahoval text sta -
noviska vedení s tajemníkovým komen-
tářem, že jde o zřejmý pokus kontrare-
voluce vyvolat v zemi revoltu v zájmu
omezení, nebo dokonce svržení moci
strany, takže Vaculíkův výplod je třeba
odmítnout jako kontrarevoluční pamflet
sledující mocenský převrat v Českoslo-
vensku. Rozpoutala se nadmíru živá,
vášněmi kypící diskuse. Někteří článek
četli v tramvaji cestou do práce a ne-
shledávali v něm nic, s čím by se nedalo
souhlasit. Jiní prohlašovali, že nemohou
a nebudou zaujímat stanovisko k ně če -
mu, co nečetli. Náčelník správy plukov -
ník Marušák řekl: „Já jsem se přesvědčil
v Moskvě, že Sověti vůbec nerozumějí
tomu, oč u nás jde. Naše vedení to ví,
a jak vidět, volí slova tak, aby neměli dů-
vod něco nám zase vytýkat. Proto jsem
pro schválení stanoviska předsednictva.
Až na ty Indrovy žvásty! Ty neberu! Ale
myslím, že s takovýmihle články by se
mělo ještě chvíli posečkat.“ Ze své židle
se prudce zvedl hněvem hořící plukov-
ník Václavík: „Nedejme se, hrome, pořád
od těch brežněvovskejch řvounů pesko -
vat jako uličníci. Já jsem ten článek ráno
četl za jízdy do práce. Nechápu to roz-
horlení tady. Mluví se o něm, jako by to
byla výzva k povstání. Tys ho četl, sou-
druhu?“ obrátil se na jednoho z předřeč-

níků, který ve shodě s Indrou článek ja -
ko pamflet odsoudili. „Ještě ne? Tak co
si bereš slovo a přesvědčuješ nás, když
nevíš, o čem je v článku řeč? Neříká nic
jiného, než že se od vedoucích činitelů
musí chtít, aby v tom reformním úsilí
ne ustávali, a kdo na to nemá nebo kdo
s re formami nesouhlasí a nechce je dě -
lat, tak ať je od toho. To není žádná vý-
zva k povstání, hergot! Ten Vaculík má
pravdu! Nechce nic jiného, než aby se
ta naše reforma socialismu dělala po-
řádně. Těma demokratickejma refor-
mama je třeba pohnout, abychom se
jich dožili. Kdo jenom žvaní a neumí
nebo nechce vzít za kloudnou práci, ať
jde pryč! A když to sám nevidí, že pře-
káží, tak se mu to holt musí říct po lo-
patě, nebo ho vyprovodit ze dveří. Na
Moskvu se vyflajzněme! Ať nám vlezou
na záda! My jim taky nekecáme o toho,
co si v Kremlu uštrikujou.“ Jednací sál
se rozhlučel potleskem a souhlasným
voláním. 

Zástupci Hlavní politické správy, kte-
rý nechtěl být v rozporu s tajemníkem
ÚV Indrou, zlověstně blýsklo v očích. Ne -
troufal si však nic namítat. Shromáždě-
ní v převážné většině dalo za pravdu Vác -
lavíkovi, k němuž se přidalo ještě pár
diskutérů stejného názoru. Já za svou
osobu jsem si s řadou dalších soudruhů
vyhradil právo hlasovat, až mi bude dá -
 na možnost seznámit se s textem. To
znamená odpoledne nebo až zítra. Všich -
 ni jsme shodně odmítali Indrův slovní
doprovod a na konec přijali návrh Hon -
zy Kudrnáče: „Neříkejme ano ni ne. Sděl-
me hlavnímu výboru jednoduše, že jsme
byli se stanoviskem PÚV seznámeni
a vza li jsme je na vědomí.“ Schůze skon -
čila. Její průběh byl jako vždy pečlivě za-
znamenán v zápise, který pořídila jed-
natelka Magda Rohlová.

Cvičení vojsk Varšavské smlouvy sice
podle předpokladů 30. června skončilo,
ale odsun zúčastněných vojsk vázl. Nej -
prve proběhlo slavnostní zakončení za
účasti A. Dubčeka a dalších vedoucích
představitelů strany, prezidenta republi ky
gen. L. Svobody, velitele spojených vojsk
maršála Jakubovského a sovětské i čes -
koslovenské generality. Poté sovětské
jednotky řadu dní pořádaly přátelská
setkání s obyvatelstvem, Ve štábech se
zpra covávaly dílčí i souhrnné rozbory
jednotlivých fází cvičení. V táborových

Koncem května se začaly na čes ko -
slovenské území přesunovat sovětské,
polské a maďarské vojenské jednotky
vyčleněné na spojenecké cvičení Šu-

mava, plánované na období od 20. do
30. června. Jeho námětem byla „obrana
československých západních hranic pro -
ti útoku vojsk NATO.“ Velitel cvičení mar-

šál Jakubovskij je však pojal jako skry-
tou generální zkoušku na protireformní
invazi. Především si v rozporu s předcho -
zí dohodou vynutil účast většího počtu
vojsk a podle Brežněvových pokynů usi -
loval o co největší oddálení plá nova né ho
závěru cvičení. Rušivý zásah do politické
situace v Československu znásobil ješ-
tě poté záměrnými průtahy v odsunu
zúčast něných vojsk navzdory kategoric -
kým urgencím a popuzeným žádostem
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Další kolonky protokolu:
Z ohledů místních a policejních vyslovují se přítomní
zástupcové obce, jak následuje:
Nebyly žádné námitky, dům budiž postaven na regulační čá -
ře a ta budiž napevno vyznačena. 
Stavbu dle určení stavebníka provádět a za ní zodpovídat
bude stavitel Lehovec.

Dále slyšeni jsou sousedé spoluhraničící a ostatní
soukromníci, kteří se o této stavbě vyslovují takto:
Není žádných námitek
Skončeno a podepsáno – šest podpisů přítomných

Do protokolu bylo dále doplněno starostou:
9/5 1905 upozornění Ing. Lehovcovi, že je potřebné provést
nivelaci ulice a stavby.

18/5 1905 upozornění Hynku Babičkovi, že parcela 715/1
bude dále používaná k zastavění a dány pokyny jak postupo-
vat při prodeji dalších dílů.
Závěr:
Městský úřad v Chlumci n. C. dne 10. května 1905 Čísl. j. 997
panu Václavu Šandovi zde.
Městský co stavební úřad v Chlumci n. C. vyřizuje Vaši žádost
ze dne 3. května 1905 čís. 959 dává Vám povolení k posta-
vení nového domku na pozemku č. kat. 715/6 dle proto-
kolu o stavební komisi.
Konečně povinen jste při stavbě veškerých předpisů řádu
stavebního ze dne 8. ledna r. 1889 č.5 z.z. bedlivě šetřiti a do -
končení stavby sem oznámiti povinen jste. 

A už se stavělo… Kolaudace
Protokol

U městského úřadu v Chlumci n. C. dne 17. srpna 1905
Věc
Ve smyslu §124 sl. řádu vykonána dnešního dne komise, by
se zjistilo, pokud v novostavbě domu p. Václava Šandy posta -
veném na pozemku č. kat. 715/6 v Chlumci, kterážto novo -
stavba obdrží čp. XX, může uděleno býti povolení k obývání.

Pan MUDr. Karel Stein, obvodní lékař udává, že novo -
stavba je vyschlá a světlá, takže nestává se stanoviska zdra-
votního námitek proti povolení k obývání domů tohoto.

Pan F. Vrbecký stavitel ze Žíželic uvádí:
Domek tento jest proveden dle schváleného plánu se změ-
nami: Uvedeny některé změny a nedodělky… Závěr: Ze sta-
noviska technického není žádných námitek proti obývání
domu toho.

Dokončeno a podepsán – nečitelný podpis městs. písaře
a F. Vrbecký.

Proti slovosledu protokolů a pravopisu bychom jistě dnes
měli námitky. Všechny dokumenty byly vypsány ručně. Ale to
není důležité. Důležitější je, že za tři a půl měsíce byl po-
staven domek sloužící k obývání dodnes. Faktem je to, že
v Chlumci tenkrát nebyl vodovod, kanalizace a ani elektrický
proud. Svítilo se petrolejkou, pro vodu se chodilo ke studni
(to až do začátku sedmdesátých let minulého století), použi-
tá voda se vylévala na zahrádku a za WC byla kadibudka. 

Za císaře pána kancelářský šiml tak neřehtal a rychlost
provedení můžeme dnes závidět. 

Ing. Rudolf Rožec
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PRAŽSKÉ JARO (5)

Karel Richter
(čtení na pokračování)

Inzerce
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soustředěních vojsk se zdlouhavě opra -
vovala a kontrolovala technika. 

Českoslovenští činitelé se pokouše-
li zdvořilým naléháním na všech velitel -
ských stupních uspíšit odsun spojenec-
kých jednotek, ale stále se nedařilo uvést
je do pohybu směrem k hranicím. Prů-
zkum veřejného mínění v polovině čer -
vence ukázal, že jedenadevadesát pro-
cent obyvatel si naléhavě přeje urychlený
odchod cizích vojsk. Pouze dvěma pro -
centům nevadilo jejich setrvávání v ze-
mi. Odsunových potíží s vojsky Varšav-
ské smlouvy v Československu si už
začal kriticky všímat světový tisk. Teprve
v polovině července se nejspíš hlavně
z toho důvodu kolony nákladních a bo -
jových vozidel daly konečně do pohybu
žádoucími směry a počátkem srpna na -
ši pohraničníci zamávají posledním.

V té době již naše čtyřčlenná rodina
využívala slunné pohody na prohřáté
pláži mořských lázní Binz na východo-
německém poloostrově Usedom. Dár-
ce poukazu Anton Schaabestiel nás ve
smlu vený den a dobu očekával s dékáv-
kou u odbočky z dálnice a doprovodil
nás nejprve do nedaleké Spory. Tady
jsme měli nejprve prožít odpočinkový
den s přenocováním v jeho prostorném
domě a poznat se s jeho milou, dobro -
tivou ženou Mariechen. Hned po příjez-
du mě rozpačitě požádal, abych s ním
odpoledne zajel do Zeitzu na okresní
výbor strany. „Náš tajemník je z toho
celej pryč, že jsme dali poukaz rodině
z Čes koslovenska. Bojí se, jestli tam me -
zi rekreanty u moře nebudeš dělat kon -
trarevoluční agitaci. Chce s tebou mlu-
vit, musíš ho nějak uklidnit.“ Tondově
prosbě jsem samozřejmě vyhověl. 

Okresní tajemník, obtloustlý muž
s prořídlými vlasy nad čelem, rozhlíže-
jící se podezíravýma šedýma očima za
brejličkami zaklesnutými na skobovi-
tém nose, mě obřadně přivítal v zase-
dacím sále, kde bylo kolem okrouhlého
stolu usazeno zřejmě celé, zhruba dese -
tičlenné okresní vedení strany. Usedli
jsme s Antonem na dvě místa vyhraze-
ná pro nás. Tajemník mě představil jako
komunistu, podplukovníka ČSLA, který
přijel do NDR na pozvání, jež je odmě-
nou za zprostředkování družby zdejších
německých a východočeských družstev-
ních zemědělců. Rozhovořil se o tom, že
řečená družba má obzvláštní význam

v této době, kdy socialismus v Českoslo-
vensku je ohrožen aktivizací kontrare-
volučních sil, které usilují o uchvácení
moci a nastolení kapitalismu.

Netrpělivě jsem poposedával v křes-
le, odhodlán tajemníkovi oponovat, An   -
ton v obavě, abych mu svým vystou -
pením nepodrazil židli, mi pošeptal
žadoni vě. „Mluv prosím tě opatrně! Di-
plomaticky! Nedej se vytočit!“ Tajemník
zakončil svůj úvodní proslov, a obrátiv
číhavý pohled na mě, pronesl teatrálně:
„Und jetzt geben wir, gehrte Genosen,
das Wort unse rem lieben Gast! (A nyní,
vážení soudruzi, dejme slovo našemu
milému hostovi.)“ 

Poděkoval jsem za milé přivítání i za
poctu, jíž se mi dostalo poskytnutím
poukazu na rekreační pobyt u moře. Po -
těšilo mě i ocenění družby, o niž jsem
se přičinil. „Pokud se obáváte o osud
socialismu v Československu, mohu vás
se stoprocentní jistotou ubezpečit, že
žádný kontrarevoluční antisocialistický
puč naší zemi nehrozí. Naprostá, spo-
lehlivě rozhodující většina našeho lidu
se sjednotila kolem nového vedení ko-
munistické strany v čele s Alexandrem
Dubčekem v úsilí napravit všechny mi-
nulé, socialismus poškozující deforma-
ce, neslučitelné s ryzími marxiticko-le-
ninskými principy, a stůj co stůj zabránit
tomu, aby se nestaly prvkem oslabení
a rozkladu jednoty a svorné síly socia -
listického tábora v nezdolném spoje-
neckém svazku Varšavské smlouvy.“
Po zorně vnímající posluchači v mém
stručném proslovu neshledávali, možná
v překvapivém rozporu s očekáváním,
nic, s čím by nemohli souhlasit. Proto
mi spokojeně zatleskali. Jedině tajem-
ník se zdál čímsi neuspokojený.

„Rád slyším, že československý lid je
v zaujetí pro budování socialismu bez
zjištěných chyb a omylů, semknut kolem
prvního tajemníka strany soudruha Dub -
čeka. Ale musím se ptát: „Wer ist der
Genosse Dubček? Kdo je? Chci mít jis-
totu, že je stejně jako my všichni inter-
nacionalistou, kráčejícím svorně s námi
všemi k společnému cíli. Jak by se za-
choval, kdyby kontrarevoluce využila de -
mokratického uvolnění a pokusila se
o svržení socialismu u vás?“

„Dal by rozkaz svým stoupencům
k jeho důrazné obraně, a protože jeho
stoupenci, straníci i nestraníci tvoří v na -

ší zemi drtivou většinu, byl by jeho pří-
kaz okamžitě plněn a kontrarevoluce by
byla rozdrcena.“

Tajemník několik vteřin nevěděl, co
říci, ale jeho nevlídná, zatuhlá tvář nepatr -
ně změkla: „Noch eine Frage, Genosse.
Ještě jednu otázku, soudruhu. Co byste
udělal vy osobně jako komunista, kdyby
se kontrarevoluce zformovala na území
Bundesrepubliky a s všeobecnou pod-
porou Západu vtrhla do vaší země?“

„To je jasné,“ odpověděl jsem rozhod -
ným hlasem. „Plnil bych jako člen stra-
ny a voják příkazy soudruha Dubčeka
a vrchního velitele Československé lido-
vé armády, jímž je Národním shromáž-
děním jenomyslně zvolený armádní ge -
nerál Ludvík Svoboda.

„Ale jako voják podléháte také roz-
kazům ministra obrany. Co když…“ Ne -
nechal jsem ho dokončit otázku: „Mi-
nistr národní obrany generál Dzúr by
nejednal jinak než já a většina našeho
lidu,“ pronesl jsem se znásobenou roz-
hodností v hlase. Soudruha tajemníka
už nenapadla žádná další otázka, a tak
mi se zvlídnělým obličejem poděkoval
za objasnění československých poměrů
v pozitivním smyslu a dal pokyn k přiná-
šení pohárů se šampaňským k přípitku
na jednotu socialistických zemí. 

Při odchodu mě ještě pozdržel k dů -
 věrnému dotazu: Z území NDR vysílal,
což jistě není všeobecně známo, v čes -
kém jazyce internacionální vysílač Vlta -
 va. Nabídl se, že mi zprostředkuje spo-
lupráci s jeho redakcí. Byl by to prý
záslužný podíl na ideovém zakalování
československé veřejnosti. 

O německé česky, vysílající stanici
Vltava se u nás vědělo, že je štváčským
médiem vytrvale útočícím v neostali-
nistickém duchu na naše dubčekovské
reformní hnutí. Spolupracovat s propa -
gandistickým centrem takovéto orien-
tace bylo pro mne naprosto nemyslitelné.
Vymluvil jsem se na enormní zaneprázd-
nění služebními úkoly důstojníka gene-
rálního štábu.

Při návratu do Spory mi Anton v autě
poděkoval, že jsem, jak doufal, otupil ta -
jemníkovy obavy, jestli nejsem šiřitelem
kontrarevolučních idejí. „Abys rozuměl,“
řekl mi, „tihle Ulbrichtovi bolševici jsou
jen na rudo přestrojení fašisti. S těma
si musíš dávat bacha na každý slovo.“

Pokračování příště...
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Sňatek uzavøený na zahradě rodinného domu
v Lučicích

10. 6. 2020
Václav Pařízek                        Chlumec nad Cidlinou, část Lučice
Irena Jirousková                     Chlumec nad Cidlinou, část Lučice

Sňatky uzavøené v mramorovém sále
zámku Karlova koruna

6. 6. 2020
Jan Haltuf                                Chlumec nad Cidlinou
Tereza Kábelová                     Nymburk

Miroslav Moravec                   Chrtníky
Tereza Kořínková                   Chvaletice

20. 6. 2020
Dominik Mazura                     Radovesnice II
Veronika Hájková                   Kutná Hora

Milan Šindelář                        Zbraslavice
Blanka Zipsová                       Kolín

26. 6. 2020
Jakub Holman                        Městec Králové
Martina Chrastecká                Městec Králové

27. 6. 2020
Petr Hubáček                          Hradec Králové
Klára Hisirová                         Třebechovice p. Orebem

Petr Hladík                             Újezd u Přelouče
Veronika Ocelníková              Klamoš

Sňatky uzavøené v obøadní síni radnice
6. 6. 2020
Miloš Báša                              Převýšov
Miroslava Suchánková           Převýšov

13. 6. 2020
Jiří Flok                                   Žiželice
Veronika Beníšková               Žiželice

Sňatky uzavøené v penzionu Alwin
12. 6. 2020
Církevní sňatek – Českobratrská církev evangelická
Pavel Petrásek                        Praha
Radka Bartošová                    Hradec Králové

19. 6. 2020
Tomáš Remač                         Pardubice
Petra Bártová                         Hrobice

20. 6. 2020
Patrik Václavík                       Nový Bydžov
Lucie Bičišťová                       Hrádek

27. 6. 2020
Jan Král                                  Nové Město nad Metují
Jana Slaninová                        Náchod

Sňatek uzavøený u sochy Sedláka
12. 6. 2020
Miloslav Šikuta                       Křemže, část Chmelná
Helena Dlabačová                  Křemže, část Chmelná
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13. 6. 2020
Jiří Šindler                               Skřivany
Monika Janouchová               Sekeřice Za matriku Ivona Uchytilová

Sňatek uzavøený v Loretě

Stela Synková
David Vopěnka
Anežka Vančurová
Marie Bajzová
Adam Chudoba
Daniel Šenk

Daniel Klečka
Erik Pavel
Adrián Hájek
Valerie Chaloupková
Dominik Žalman

Narozené děti s trvalým bydlištěm v Chlumci n. C.

Václav Pižl                                  77 let
Milan Janda                                74 let
Bohumil Karlín                          65 let Za evidenci obyvatel Ivana Fölklová 

Odešli z našich øad

Je tomu 10 let, 
co nás navždy opustil

pan

Miroslav 
ŽĎÁRSKÝ, 

a 5 let uplynulo od doby, kdy odešla i paní

Jaroslava ŽĎÁRSKÁ.

Stále vzpomínají 
syn a dcera s rodinami.

Dne 9. 8. 2020 to bude rok, co manželé MANDÁTOVI zachránili našemu synovi Petru Starému život,
když neprodleně po nehodě začali s oživováním. Chtěli bychom jim touto cestou poděkovat.

Nikdy Vám to nezapomeneme.

Děkujeme, rodiče.

Děkujeme touto cestou všem, 
kteří se přišli dne 19. 6. 2020 

naposledy rozloučit 
s panem 

Františkem HALTUFEM. 

Děkujeme též p. Netíkovi, p. Víškovi i pí Víz kové za důstoj -
ný průběh smutečního roz lou čení. Panu PeadDr. Zdeňku

Horákovi za citlivá slova útěchy. Poděkování patří 
i chlu meckému fotbalu za tichou vzpomínku.

Zarmoucená rodina

Inzerce


